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اقتصادی

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس :

بانک مرکزی مسیر سپرده گذاری در موسسات 
غیرمجاز را مسدود کند

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس، گفت:بسیاری از موسسات مالی دارایی های خود 
را به دلیل نبود نظارت چندین برابر میزان اصلی کارشناسی کرده و در حال حاضر 

فشارهای مجلس دولت را وادار به ساماندهی این موسسات کرد. 
احمد انارکی محمدی با اشاره به اظهارات رییس کل بانک مرکزی درباره ساماندهی 
موسسات مالی و اعتباری، گفت: شفاف سازی اطلاعات نخستین اصل  در هر جامعه 
ای بوده که متاسفانه تا به امروز هنوز شفاف سازی اقتصادی در ایران شکل نگرفته 
است، چرا که اگر شفاف سازی اقتصادی وجود داشت،دارایی موسسات وابسته به هر 
نهاد، گروه یا سازمانی  با سپرده هایش همخوانی داشت و شاهد چنین مشکلاتی در 

کشور نبودیم.
نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی، با بیان اینکه در سال های 
گذشته بسیاری از موسسات مالی و اعتباری دارایی های خود را به دلیل نبود نظارت 
چندین برابر قیمت میزان اصلی کارشناسی کرده اند، افزود:  با نبود نظارت بر فعالیت 
این موسسات  تخلفات کنونی از آنها سر زده و در نهایت خود را به شکل موسسات 

غیرمجاز یا متخلف مجاز نشان داده است.
انارکی محمدی با اشاره به شکل گیری موسسات مجاز متخلف، ادامه داد: این 
موسسات در ابتدای امر مجوزی اخذ کرده و فعالیت خود را آغاز کرده اند، اما به جای 
فعالیت در حیطه مشخص دامنه فعالیت خود را گسترش داده اند و مردم را دچار 

مشکلات بزرگی کرده اند.
وی با بیان اینکه متاسفانه در کشور موسسات مالی و اعتباری غیر مجاز، مجاز و  
مجاز متخلف فراوان است، یادآور شد: اگر موسسات خیریه مالی نیز با این موسسات 
مجاز و غیر مجاز محاسبه شود، تعداد زیادی مراکز مالی ایجاد شده که  سپرده های 
مردم را جذب کرده اند و برخی مردم و بیشتر از اقشار ضعیف جامعه تمام دارایی خود 

را تبدیل به پول نقد کرده و در این موسسات سرمایه گذاری کرده اند.
انارکی محمدی با اشاره به فشارهای مجلس و نمایندگان به دولت و بانک مرکزی 
برای ساماندهی موسسات مالی و اعتباری  و نظارت موثر بانک مرکزی بر این 
موسسات، افزود:به بانک مرکزی اعلام شده که اگر  بانک مرکزی و یا سیستم پولی 
و مالی کشور به اصلاحیه یا قانون جدیدی برای ساماندهی موسسات مالی و اعتباری 
و یا برخورد با موسسات متخلف نیازی دارد، در قالب لایحه به مجلس ارائه دهد تا 

مجلس نیز مجوزهای لازم را برای برخورد و ساماندهی صادر کند.
وی با تاکید بر اینکه با فشارهای  مجلس دولت به ساماندهی موسسات مالی و 
اعتباری ورود کرده است، ادامه داد:مردم فریب موسساتی که سود بالا پرداخت می 
کنند را نخورند چرا که هیچ کدام از این موسسات از محل اقتصادی کسب و کار 
و تولید به مردم سود نمی دهند، بلکه از روی سندسازی در موسسات سود علی 

الحساب می دهند و پس از مدتی دچار ورشکستی می شوند.
این نماینده مردم در مجلس دهم، تاکید کرد:بانک مرکزی باید اسامی موسسات 
غیر مجاز و مجاز متخلف را اعلام کند و مانع سپرده گذاری جدید در این موسسات 

و جذب سپرده توسط این موسسات مشکل آفرین شود.
عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی، نمایندگان مجلس اقدامات 
متعددی برای ساماندهی موسسات مال و اعتباری انجام داده و با رییس جمهور نامه 
نگاری هایی در این موضوع داشته اند، تصریح کرد:مشکلاتی در بخش قضایی و بانکی 
برای سپرده گذاران کاسپین ایجاد شده که بر این اساس دستگاه هایی سبب شدند، تا 
اموال ٨ تعاونی نامشخص در کاسپین ادغام شود و نهایتا چنین مشکلاتی برای سپرده 

گذاران و کشور ایجاد شود.

معاون وزیر صنعت،معدن وتجارت در قم:

 بازسازی اقتصاد کشور نیازمند بسیج عمومی است 
افزایش اشتغال  ایران،  مدیرعامل سازمان صنایع کوچك وشهرك های صنعتی 
را عامل افزایش نشاط جامعه دانست و گفت: باید از تخریب ها دست برداشته و 
برای سازندگی کشور در کنار یکدیگر تلاش کنیم چرا که برطرف سازی مشکلات و 

بازسازی اقتصاد کشور نیازمند بسیج عمومی است.
علی یزدانی طی نشست صمیمی با مدیران واحدهای تولیدی ناحیه صنعتی طغرود 
با اشاره به فعالیت های انجام شده در این ناحیه صنعتی اظهار کرد: هدف بازدید از 
عملکرد واحدهای صنعتی بررسی وضعیت مناطق صنعتی و شنیدن دغدغه های 

مدیران صنعتی برای اتخاذ تصمیم های لازم در راستای رفع آنهاست.
وی با تاکید بر اینکه سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی در راستای تامین 
زیرساخت های مختلف از جمله فیبر نوری، تلفن و آب رسالت های خود را دنبال 
می کند، اضافه کرد: نواحی و شهرک های صنعتی در جذب نیروی مورد نیاز خود باید 

در مرحله نخست به نیروی انسانی بومی منطقه خود مراجعه کنند.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت خاطرنشان کرد: برخی از زمین های ناحیه 
صنعتی طغرود دارای دیوار است اما هیچ فعالیتی در آن انجام نمی شود، این زمین ها 
باید مورد بررسی قرار گیرد و به بهره برداری برسد یا اگر سرمایه گذاران از فعالیت در 

این زمین ها پشیمان شده اند باید قراردادهای خود را لغو کنند.
یزدانی حضور گسترده مردم در انتخابات ریاست جمهوری را قابل تقدیر دانست و 
عنوان کرد: مردم با انتخاب رئیس جمهور منتخب به ادامه مسیر دولت تدبیر و امید 
رأی دادند؛ حجت الاسلام روحانی در ضیافت افطاری مسؤولان نظام با رهبری گزارش 

عملکرد دولت را ارائه و بخشی از نقشه راه آینده دولت را تبیین کرد.
یزدانی با اشاره به اینکه با تامین زیرساخت ها رسیدن به توسعه امکان پذیر است، 
اظهار کرد: قم از شهرهای مهم زیارتی و فرهنگی کشور است که باید برای آن 
برنامه ریزی جامعی داشته باشیم چرا که در غیر این صورت ظرفیت های این شهر 

بدون استفاده باقی می ماند.
مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران اضافه کرد: با وجود 
عدم انسجام داخلی و بدهی های انبوه ، دولت طی چهار سال گذشته توانست بخشی 

از مشکلات را رفع کند و اکنون در مسیر منطقی و ریل توسعه قرار گرفته است.
وی با تاکید بر اینکه مدیران واحدهای صنعتی نباید از پیگیری امور مرتبط با خود 
خسته شوند، تصریح کرد: با پیشرفت فناوری اطلاعات طی چند سال آینده بخش 
قابل توجهی از واحدهای کوچک، آژانس های املاک، خودرو و دفاتر فروش بلیط 
تعطیل می شود چرا که  با شرایط کسب و کار قدیمی نمی توان کار کرد بلکه برای 

رسیدن به نتیجه باید فناوری اطلاعات به عنوان یک محور اصلی دنبال شود.
یزدانی با بیان اینکه روش کسب و کار در سطح دنیا در حال تغییر است، گفت: 
امیدواریم بتوانیم مجموعه های مختلف برای برای رسیدن به این تغییر آماده کنیم؛ 
سرمایه گذاران واحدهای صنعتی برای اینکه کار خود را آغاز کنند نباید ابتدا به دنبال 
ایجاد دفاتر فروش و مکان های اداری خود باشند چرا که روش ها نسبت به گذشته 

تغییر کرده است.
وی خاطرنشان گرد: شرکت شهرک های صنعتی باید اطلاعات لازم را در اختیار 
سرمایه گذاران قرار دهد تا این افراد در ایجاد واحدهای صنعتی با مشکل خاصی 

مواجه نباشد.

 رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:

بیشتر هواپیماهای قطری از آسمان ایران 
عبور می کنند 

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری می گوید: شرکت هواپیمایی قطر برای پرواز 
به نقاط مختلف جهان پس از ورود به فضای ترافیکی ایران ادامه مسیر به مقاصد 

خود می دهد. 
»علی عابدزاده« افزود: هم اکنون فضای ایران به نقطه تعادل در منطقه تبدیل 
شده و هر زمان که مشکلی در فضای منطقه به وجود آمده است، صنعت هوانوردی 
جمهوری اسلامی ایران با ارائه سرویس های هوایی مناسب در حل آن پیشقدم شده 
است.معاون وزیر راه و شهرسازی با اشاره به سابقه افزایش پروازهای عبوری از آسمان 
ایران اظهار داشت: زمانی که برای امنیت پروازهای هوایی در آسمان افغانستان، عراق 
و اوکراین مشکلاتی به وجود آمد ایران اجازه نداد پروازهای عبوری در منطقه با وقفه 
مواجه شود و هم اکنون بیشتر پروازهای قطری از آسمان ایران برای عبور استفاده 
می کنند.به گزارش ایرنا، با قطع رابطه کشورهای عربستان، امارات، بحرین، مصر با قطر 
شرکت هواپیمایی قطر ایرویز مجبور شد، بسیاری از پروازهای بین المللی خود را به 
کشورهای آسیایی، اروپا و امریکا با عبور از فضای ایران انجام دهد و هم اکنون تعداد 
پروازهای عبوری از آسمان ایران روزانه به بیش از یک هزار و 100 پرواز افزایش یافته 
است. سه روز پیش اکبر البکر مدیر اجرایی قطر ایرویز در گفت و گو با شبکه الجزیره 
اعلام کرده بود، هواپیمایی قطر دوستانی مانند ایران، ترکیه و عمان در منطقه دارد 
که پروازهایش را از آسمان این کشورها انجام می دهد.البکر گفته است که پس از 
بسته شدن مسیر هوایی عربستان سعودی، امارات و بحرین به روی هواپیماهای قطر، 
در حال حاضر بسیاری از پروازهای این شرکت هواپیمایی از آسمان ایران استفاده 
می کنند.وی با بیان اینکه اقدام کشورهایی که حریم هوایی را به روی هواپیماهای 
قطری بسته اند، اقدامی غیرقانونی است، گفت: قطر بسیار انعطاف پذیر است و ما 
به شکل بسیار موفقیت آمیز توانستیم این بحران را کنترل کنیم تا فعالیت معمول 

شرکت هوایی قطر ایرویز ادامه یابد.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 
به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
به  مربوط   139660330001001382 شماره  رای   -1
سید  آقای   1392114430001002779 کلاسه  پرونده 
احسان هاشمی اصل فرزند سید عبدالرزاق در ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت 58/36 مترمربع پلاک شماره 
110 فرعی از 11578 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)2447
به  مربوط   139660330001003380 شماره  رای   -2
پرونده کلاسه 1393114430001000312 آقای ابراهیم 
نظری فرزند ذوالفقار در چهار دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 113 مترمربع پلاک شماره 
10880/2 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

اشراقی فرزند ابراهیم .)م الف 2461(
به  مربوط   139660330001003378 شماره  رای   -3
اعظم  خانم  کلاسه 1393114430001000311  پرونده 
مهدیخانی فرزند احمد در دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت ششدانگ 113 مترمربع پلاک شماره 
10880/2 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد 

اشراقی فرزند ابراهیم .
به  مربوط   139560330001011991 شماره  رای   -4
آقای محمد  پرونده کلاسه 1391114430001007974 
وفائی تاج خاتون فرزند داود در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 80/40 مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 10854 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری از وراث داود وفائی تاج خاتون و سهم 

الارث متقاضی.)م الف 2442(
به  مربوط   139560330001026163 شماره  رای   -5
احمد  آقای  کلاسه 1393114430001001089  پرونده 
شهناززاده فرزند حبیب در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 140 مترمربع پلاک شماره 10247 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 2453(
به  مربوط   139560330001025872 شماره  رای   -6
پرونده کلاسه 1391114430001005171 آقای اسماعیل 
عزیززادگان فرزند حسن در سه دانگ مشاع از  ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 166/73 مترمربع 
پلاک شماره 8051 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)2451
به  مربوط   139560330001025873 شماره  رای   -7

پرونده کلاسه 1391114430001005174 آقای محسن 
عزیززادگان فرزند اسماعیل در سه دانگ مشاع از ششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ششدانگ 166/73 مترمربع 
پلاک شماره 8051  اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت 

ملک اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.
به  مربوط   139660330001002376 شماره  رای   -8
پرونده کلاسه 1395114430001001251 آقای سیدرضا 
سیدزاده قمی فرزند سید علی در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 440 مترمربع پلاک شماره 6  فرعی از 11206 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 2472(
به  مربوط   139560330001023061 شماره  رای   -9
اعظم  خانم  کلاسه 1392114430001002547  پرونده 
ملکی مطلق فرزند حسین در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 69/52 مترمربع پلاک شماره 10317 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 

خریداری مع الواسطه از عباس آجریان.)م الف 2491(
به  مربوط  شماره 139660330001002937  رای   -10
پرونده کلاسه 1394114430001000506 خانم سعادت 
چاوشی زاده فرزند سید حسین در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 182/30 مترمربع پلاک باقیمانده 11518 اصلی 
واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم سهم الارث 

متقاضی نسبت به گواهی حصر وراثت.)م الف 2484(
به  مربوط  شماره 139660330001001398  رای   -11
پروین  خانم  کلاسه 1395114430001000667  پرونده 
کیوانی فرزند محمدحسین در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 108/80 مترمربع پلاک شماره 10861 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از طوبی وحیدی اربابی.)م الف 2479(

به  مربوط  شماره 139660330001000635  رای   -12
پرونده کلاسه 1391114430001003088 خانم نرگس 
خاتون حسینی نژاد فرزند سید مرتضی در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 175/35 مترمربع پلاک شماره 245 
فرعی از 1 اصلی واقع در قم بخش 4 حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از سید ضیاء 

برقعی احدی از وراث نصراله راوند.)م الف 2495(
به  مربوط  شماره 139660330001002292  رای   -13
پرونده کلاسه 1391114430001007899 آقای حسین 
اکبری فرزند غلامعلی در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 69/50 مترمربع پلاک شماره 10435 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از وراث محمدعلی اجلال.)م الف 

)2497
به  مربوط  شماره 139660330001003047  رای   -14
عین  آقای   1395114430001001820 کلاسه  پرونده 
اله کریمی فرزند فتح اله در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 143/90 مترمربع پلاک شماره 11224  اصلی 

واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از فرخنده ولی احدی از وراث 

غلامحسین ولی.)م الف 2513(
به  مربوط  شماره 139660330001003075  رای   -15
کبری  خانم  پرونده کلاسه 1394114430001000724 
افشاری اسفید واجانی فرزند علی اصغر در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 340 مترمربع پلاک شماره 18/36 
فرعی از 10250 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم خریداری طی سند مالکیت مشاعی.)م الف 

)2459
به  مربوط  شماره 139660330001002127  رای   -16
پرونده کلاسه 1395114430001000050 خانم فاطمه 
یکباب  ششدانگ  در  اله  قدرت  فرزند  فردوئی  شکارچی 
ساختمان به مساحت 62/55 مترمربع پلاک شماره 11003 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از سلیمان اویسی فردوئی.

)م الف 2506(
به  مربوط  شماره 139660330001003411  رای   -17
هادی  آقای  کلاسه 1395114430001001469  پرونده 
کوهستانی فرزند علی در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 83/80 مترمربع پلاک شماره 10824 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی 
خریداری مع الواسطه از فاطمه حسین زاده طاهری احدی از 

وراث سید فتح اله وحیدی اربابی.)م الف 2528(
به  مربوط  شماره 139660330001002960  رای   -18
زهرا  خانم   1394114430001000869 کلاسه  پرونده 
چاوشی زاده فرزند سید باقر در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 134/40 مترمربع پلاک شماره 8 و 9 فرعی از 
10929 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم خریداری طی سند رسمی.)م الف 2440(
به  مربوط  شماره 139660330001002343  رای   -19
رضا  آقای   1395114430001000961 کلاسه  پرونده 
یعقوبی زاده فرزند محمد در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 57/05 مترمربع پلاک شماره 11042 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 
عادی خریداری مع الواسطه از جواد و علی اصغر زاهدی.)م 

الف 2552(
مربوط   139660330001001196 شماره  رای   -20
آقای   1391114430001007465 کلاسه  پرونده  به 
رضا دشت گردفردوئی فرزند حسین در ششدانگ یکباب 
ساختمان به مساحت 102/60 مترمربع پلاک شماره 11046  
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه 
نامه عادی خریداری مع الواسطه از ابوالفضل بهشتی منفرد.

)م الف 2546(
مربوط   139660330001002122 شماره  رای   -21
آقای   1395114430001001888 کلاسه  پرونده  به 
محمدعلی جعفری فرزند شیخ جمال در ششدانگ یکباب 

ساختمان به مساحت 150 مترمربع پلاک شماره 11003 
اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی.)م الف 2544(
به  مربوط  شماره 139660330001001705  رای   -22
علی  آقای   1395114430001001323 کلاسه  پرونده 
اصغرکاظمی فرد فرزند محمد در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 152 مترمربع پلاک شماره 11153 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

مالکیت مشاعی.)م الف 2477(
به  مربوط  شماره 139660330001000361  رای   -23
پرونده کلاسه 1395114430001001499 آقای غلامعلی 
به  ساختمان  یکباب  ششدانگ  در  حسین  فرزند  پدیدار 
مساحت 165/62 مترمربع پلاک شماره 11149  اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 2566(
به  مربوط  شماره 139660330001001698  رای   -24
ناصر  آقای   1393114430001000192 کلاسه  پرونده 
به  یکباب ساختمان  در ششدانگ  علی  فرزند  کیا  نادری 
مساحت 254/24 مترمربع پلاک شماره 11212 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

اظهارنامه ثبتی.)م الف 2570(
به  مربوط  شماره 139660330001003093  رای   -25
پرونده کلاسه 1395114430001001422 خانم فاطمه 
سلطانی شیرازی فرزند ناصر در ششدانگ یکباب ساختمان به 
مساحت 103/95 مترمربع پلاک شماره 10586 اصلی واقع 
در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی 

سند رسمی.)م الف 2585(
به  مربوط  شماره 139660330001001463  رای   -26
پرونده کلاسه 1391114430001009129 آقای حسین 
سلیمانیان بیدگلی فرزند احمد در ششدانگ یکباب ساختمان 
به مساحت 160 مترمربع پلاک شماره 10456 اصلی واقع در 
قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند 

رسمی.)م الف 2602(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی 
نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع 

از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/03/29 
تاریخ انتشار دوم: 1396/04/13

محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
گزارش  براساس  را  مذکور  قانون  طبق  تشکیلی  های 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

آراء ذیل تایید نموده اند.
مربوط   139660330002006845 شماره  رای   -1
 1392114430002003258 کلاسه  پرونده  به 
آقای مهدی اصفهانی مقدم فرزند حسین در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 128/50 مترمربع پلاک شماره 8/738 فرعی 
از 2499 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از محمد متقی اصل.

)م الف 2445(
مربوط   139660330002006951 شماره  رای   -2
آقای  کلاسه 1392114430002002090  پرونده  به 
اسمعیل ذوالفقاری تودشکی فرزند حسین در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 90 مترمربع پلاک شماره 2/5 فرعی از 2479 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازآقای سید عباس اقایی.

)م الف 2457(
مربوط   139560330002032592 شماره  رای   -3
آقای  کلاسه 1391114430002009158  پرونده  به 
حسن حیدری فرزند اسمعیل در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 121 
مترمربع پلاک شماره 48 فرعی از 2594 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 2467(
4- رای شماره 139660330002007017 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002009924 آقای بلال 
ستاری طاهری فرزند عباسعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 78 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1971 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از وراث سید محمد رضویان.)م الف 2465(
5- رای شماره 139660330002004876 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002013911 آقای روح 
الله مطهری نژاد فرزند طاهر در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 140 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2303 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 2470(
مربوط   139660330002004742 شماره  رای   -6
آقای  کلاسه 1392114430002001328  پرونده  به 
عزیزعلی کرمی بشیر فرزند ستار در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2213 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی از 

عهدیه خدابنده لو .)م الف 2488(
مربوط   139660330002007064 شماره  رای   -7
خانم  کلاسه 1395114430002001228  پرونده  به 

اعظم پوررمضانی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 99/65 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2594 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسین غلامی.)م الف 2517(
8- رای شماره 139660330002006666 مربوط به 
پرونده کلاسه 139111443008636 آقای قیه مرتضی 
زنجیران فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه 
مساحت 88/05  به  بنا شده  احداث  آن  در  که  زمین 
مترمربع پلاک شماره 54 فرعی از 1898 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی. .)م الف 2510(
مربوط   139660330002006648 شماره  رای   -9
آقای  کلاسه 1393114430002000518  پرونده  به 
محمود منصوری فرزند براتعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 95/22 
مترمربع پلاک شماره 84 فرعی از 1941 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی سند مالکیت مشاعی.)م الف 2524(
مربوط  رای شماره 139660330002007168   -10
آقای  کلاسه 1391114430002012576  پرونده  به 
از  مشاع  دانگ  سه  مالکیت  لذا  پور  جوهری  عبداله 
ششدانگ آقای عبداله جوهری پور فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ششدانگ 132 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2382 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از خانم فاطمه چای پز 
و عذری دیمکاران وراث مرحوم غلام چای پز .)م الف 

)2530
11- رای شماره 139660330002007170 مربوط به 
پرونده کلاسه 1395114430002000499 خانم مریم 
کریمی پور لذا مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ خانم 
مریم کریمی پور فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ششدانگ 
132 مترمربع پلاک شماره فرعی از2382  اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از خانم فاطمه چای پز و عذری دیمکاران 

وراث مرحوم غلام چای پز .)م الف 2532(
12- رای شماره 139660330002004218 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002007248 آقای نوبهار 
نقی زاده فرزند غفار در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 52/51 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2341 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از شیرینعلی احمدی براتی .)م الف 2534(
مربوط  رای شماره 139660330002006799   -13
آقای  کلاسه 1391114430002015745  پرونده  به 
غلامعلی سامانلو فرزند حسینعلی در قسمتی از ششدانگ 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
151/54 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2380 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی مع الواسطه از غلامعلی و محمدعلی 
زندیه .)م الف 2558(

مربوط  رای شماره 139660330002003091   -14
آقای  کلاسه 1395114430002000613  پرونده  به 
اسماعیل البرز فرزند غلامعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 149 
مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2173 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از ابوالفضل و زهرا و سکینه و پروین و معصومه 

همگی شاکری .)م الف 2564(
مربوط  رای شماره 139660330002007265   -15
 1391114430002008368 کلاسه  پرونده  به 
قسمتی  در  علی  فرزند  آبادی  شیرین  اسماعیل  آقای 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
از 1977  فرعی  مساحت  120مترمربع پلاک شماره 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حسین رضویان و علی 
رضویان و قدسی و فخری رضوی مطلق و بتول رضویان و 
اعظم میر شجاعی مقدم و مصطفی رضویان همگی وراث 

مرحوم سید محمد رضویان .)م الف 2568(
16- رای شماره 139660330002006285 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002013428 آقای علی 
محمدی سلیم فرزند محمدقربان در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100 
مترمربع پلاک شماره 3 فرعی از 2302 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
مع الواسطه از حشمت الملوک و فرزانه بیگدلی آذری .)م 

الف 2582(
17- رای شماره 139660330002007231 مربوط به 
پرونده کلاسه 1392114430002004470 آقای علی 
عباسی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع پلاک 
شماره 10 فرعی از2169 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی سند 

مالکیت مشاعی .)م الف 2508(
مربوط  رای شماره 139660330002006879   -18
آقای  کلاسه 1392114430002004551  پرونده  به 
قسمتی  در  میرزااسداله  فرزند  اصل  امینی  احمدعلی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 136/10 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2472 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
خریداری طی سند رسمی سند مالکیت مشاعی .)م الف 

)2589
مربوط  رای شماره 139660330002003369   -19
آقای   1392114430002001966 کلاسه  پرونده  به 
قسمتی  در  عباس  فرزند  مهاآبادی  احمدی  ابراهیم 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
از 2582  فرعی  مترمربع پلاک شماره  مساحت 150 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی مع الواسطه از آقای رضا رجبی .)م الف 

)2593

مربوط  رای شماره 139660330002007233   -20
آقای  کلاسه 1392114430002004480  پرونده  به 
محمد قائمی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2319 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند رسمی 

سند مالکیت مشاعی .)م الف 2598(
21- رای شماره 139660330002006848 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002005796 آقای اکبر 
حیدری فرزند حیدرعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 117 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1765 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از حسینعلی برقعی و پری چهره برقعی .)م الف 2600(
مربوط  رای شماره 139660330002004487   -22
آقای  کلاسه 1391114430002018511  پرونده  به 
محبعلی بیرامی فرزند غلامحسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100  
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2191 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از رضا بیگدلی .)م الف 2604(
23- رای شماره 139660330002006628 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002007011 آقای صفر 
غلامی فرزند ولی اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین 
که در آن احداث بنا شده به مساحت 62/67 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2185 و 2186 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از رحیم زند .)م الف 2606(
24- رای شماره 139660330002008032 مربوط به 
پرونده کلاسه 1391114430002008317 آقای احمد 
رشیدی امرود فرزند صفرعلی در قسمتی از ششدانگ 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه 
103/51 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1934 مکرر 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مقدار 70 متر مالک رسمی و 32 متر خریدار عادی از 

محمود رضوی مطلق .)م الف 2660(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است 
پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه 
اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه 
از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت 
به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 
توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1396/03/29 
تاریخ انتشار دوم: 1396/04/13

مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
موجب اجراییه صادره از شعبه 13 شورای حل اختلاف قم که در اجرای احکام به شماره 12/95ج /1877 ثبت گردیده له ریحانه 
محمدی علیه سید مجتبی نصراللهی که محکوم علیه محکوم است به پرداخت 314 قطعه سکه تمام بهار آزادی در حق محکوم 
له و تادیه حقوق اجرائی به نفع دولت که محکوم له در راستای استیفاء محکوم به اقدام به توقیف خودرو و امتیاز خط همراه از 

محکوم علیه نموده که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده :
1-کارشناس قیمت گذاری از یک دستگاه خودرو پژو 405 به شماره انتظامی 42 ص 373 ایران 16 و شاسی 390512 و 
موتور 12491056982 - و با توجه به اینکه اسناد و مدارک در دسترس خواهان نبود طبق پلاک شاسی مدل خودرو 1391 
می باشد - به رنگ خاکستری که در داخل پارکینگ سینا واقع در جاده گازران توقیف می باشد ،بازدید و بررسی به عمل آمد.

بطوریکه مشاهده گردید اتومبیل فوق ظاهرا خط و خش و فرورفتگی دارد و دارای لاستیکهای متوسط می باشد چراغهای خطر 
عقب خراب است .باتوجه به داشتن سیستم ضبط و باند و لوازمات صوتی داخل صندوق عقب و چنانچه دارای اعتبار بیمه نامه 

شخص ثالث قیمت پایه از طریق مزایده به مبلغ دویست و پنج میلیون ریال

205000000 ریال
2- یک خط تلفن همراه به شماره 09122523599 قیمت پایه مبلغ :پانزده میلیون ریال.

15000000 ریال
که مقرر گردیده اموال  فوق الذکر در تاریخ 96/04/25 ساعت 9-الی 9/30 صبح به آدرس قم ،خیابان ساحلی ،جنب زندان 
ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی که قصد 
بازدید از اموال  را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل 
در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد .برنده مزایده باید 10- ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی را قبل از یک پرداخت نماید. این آگهی یک نوبت در یکی از 

روزنامه های محلی درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی
دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم



دوشنبه -بیست ونهم  خرداد ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 444305
ورزشی

 یک مصاحبه و چند اتهام!

حمله مردودی ها به کشتی فرنگی

در شرایطی که با آمدن علی اشکانی، تیم ملی کشتی فرنگی دوران آرام و بی حاشیه ای 
را همراه با کسب موفقیت در میادین مختلف سپری می کند، مربی سابق تیم ملی و عضو 
فعلی شورای شهر اصفهان که برای دوره جدید نیز رد صلاحیت شد، حرف هایی را به 

زبان آورده که می تواند حاشیه ساز شده و این آرامش را بر هم بزند.
پس از نتایج ضعیف کشتی فرنگی ایران در المپیک 2016 ریو که بسیاری از مردم و 
کارشناسان از آن به عنوان ناکامی یاد کردند، محمد بنا از سمت سرمربیگری تیم ملی 
کناره گیری کرد و علی اشکانی سرمربی تیم ملی نوجوانان که تیمش را برای نخستین بار 
قهرمان جهان کرده بود با رای قاطع اعضای شورای فنی جانشین بنا شد. در ابتدای راه 
بسیاری با دیده شک و تردید، این انتخاب شورای فنی را مورد ارزیابی قرار دادند و معتقد 
بودند هر چند اشکانی در رده نوجوانان توانست به موفقیت های قابل توجهی برسد اما 

برای سرمربیگری تیم ملی بزرگسالان نمی تواند مهره قابل اتکایی باشد.
اما گذشت زمان و کسب نتایج قابل قبول در رقابت هایی همچون جام جهانی، قهرمانی 
آسیا و بازی های همبستگی اسلامی علی رغم پوست اندازی در تیم ملی نشان داد نه 
تنها اشکانی مهره قابل اتکایی است بلکه این مربی به اذعان بسیاری از فرنگی کاران که 
سالهاست در اردوهای تیم ملی حضور دارند، توانسته با تمریناتی جدید و بروز ،شکل 
جدیدی از نحوه آماده سازی کشتی گیران را پیاده کند .آمادگی قابل قبول اکثریت 

فرنگی کاران ایران در جام جهانی و قهرمانی آسیا نیز گواهی بر این مدعاست.
اما مهمترین نقطه قوت تیم ملی پس از روی کارآمدن اشکانی، اعتماد به جوانان با 
انگیزه و جویای نام و در کنار آن ایجاد جوی آرام و بدور از هیاهو در اردوهای تیم ملی 
بود. اشکانی و کادرش نیز هیچ گاه در مقابل انتقادات اعضای شورای فنی، رسانه ها و 
کارشناسان پا را از دایره ادب فراتر نگذاشتند تا هیچ حاشیه ای از جانب او وارد اردوی تیم 

ملی نشود، موضوعی که متاسفانه در گذشته بارها باعث ایجاد حاشیه در تیم ملی شد.
اما در روزهای حساس کنونی که فرنگی کاران مدعی خود را آماده حضور در مرحله 
نهایی انتخابی تیم ملی برای حضور در مسابقات جهانی 2017 فرانسه می کنند، رسول 
جزینی دستیار محمد بنا در تیم ملی که پیش از المپیک ریو در مصاحبه ای تند و 
بی پروا، انتقادات کارشناسان را ناشی از داشتن "غرض و مرض" دانسته بود، این بار نیز در 
مصاحبه ای عجیب و قابل تامل که در یکی از جراید منتشر شد، سعی در ایجاد حاشیه 

برای تیم ملی و علی اشکانی کرده است.
جزینی که پس از کنار گذاشته شدن از مربیگری تیم ملی، در عالم سیاست نتوانست 
برای حضور در انتخابات جدید شورای شهر اصفهان تایید صلاحیت شود، سرمربی و 
سرپرست فعلی تیم ملی را به ناتوانی در ایجاد حلقه و ارتباط مناسب میان فدراسیون و 

کشتی گیران متهم کرده است.
او سپس در اظهار نظری جالب گفته که مربیگری به فریاد زدن نیست و مربی باید 

مانند سرمربی سابق بتواند مجموعه زیر نظرش را اداره کند و مدیریت داشته باشد!
مرد رد صلاحیت شده شورای شهر اصفهان که جلوگیری از حضورش در انتخابات را 
موجب ناراحتی یک امت پابرهنه دانسته است، مشخص نیست به پشتوانه کدام کارنامه 
درخشان در ورزش یا عالم سیاست در ادامه مصاحبه خود به رییس فدراسیون کشتی 
می تازد و وی را به بی تفاوتی نسبت به کشتی فرنگی در مقایسه با کشتی آزاد و عدم 
شناخت نسبت به کشتی فرنگی متهم می کند و می گوید اگر خادم نسبت به این رشته 

شناخت داشت در انتخاب سرمربی تیم ملی موفق تر عمل می کرد!
مربی سابق تیم ملی که گویا هنوز در سر رویای حضور در تیم ملی را می پروراند، در 
پایان صحبت هایش رقابت های قهرمانی جهان در فرانسه را مهمترین آزمون اشکانی 
می داند و تاکید می کند اگر تیم ملی در این رقابت ها به موفقیت نرسد باید فورا فکری 

اساسی کرد در غیر این صورت آن را یک خیانت واضح و آشکار می داند.
منکر وجود برخی کاستی ها در نحوه کار اشکانی مانند هر شخص دیگری نیستیم اما 
همانطور که در کشتی فرنگی به علت اتکاء به چند کشتی گیر طی سالیان اخیر با مشکل 
کمبود کشتی گیران با تجربه و عنوان دار مواجه ایم در عرصه مربیگری نیز با مشکل روبرو 
هستیم و باید به کشتی گیران و مربیان جوان فرصت کافی دهیم تا در آینده به نتایج 
دلخواه برسیم نه اینکه برای زمین خوردن همین اندک داشته های کشتی فرنگی لحظه 

شماری کنیم.

امیرحسینی:

باخت در چهره بازیکنان تیم ملی والیبال 
مشخص بود

بازیکن سابق تیم ملی والیبال گفت: هم در بازی با لهستان و هم در بازی با آمریکا از نحوه 
ورود بازیکنان به زمین و چهره آنها مشخص بود که راحت بازنده می شوند.

 امیر حسینی درباره عملکرد تیم ملی والیبال در مسابقات لیگ جهانی گفت: امسال 
نسبت به سالهای گذشته، جنگندگی و طراوت در تیم ما وجود نداشت. در زمان ولاسکو 
تیم ایران به جنگندگی معروف بود و بچه ها با تمام وجود کار می کردند ولی این فاکتور 

امسال در تیم ما وجود نداشت.
وی افزود: زمانی که ولاسکو آمد، از نظر انگیزشی و روحی و روانی تیم را بالا برد و 
تمام تلاشش را کرد تا ۳0، ۴0 بازیکن آماده برای تیم ملی داشته باشد. ولاسکو به ۴0 
نفر بازی داد و حس رقابت را ایجاد کرد. هیچکس در تیم ملی حاشیه امنیت نداشت. 
شرایط برای همه بازیکنان یکسان بود و به همه یکسان بها می داد. همین باعث شد تا 
بچه ها با هم رقابت کنند و با تمام وجود در خدمت تیم باشند. آن زمان بازیکن جوان و 

باتجربه فرقی با هم نداشتند.
بازیکن پیشن تیم ملی والیبال یادآور شد: به همین خاطر همه انگیزه داشتند و هر 6 
بازیکنی که در زمین بودند با تمام توان بازی می کردند و در سطح بالایی وجود داشتند. 
هیچ موقع مشکلی نداشتیم و اگر بازیکنی مصدوم می شد یا غیبت داشت، سایرین به 

خوبی جایش را پر می کردند.
حسینی در خصوص عملکرد تیم ملی مقابل لهستان و آمریکا و اینکه چهره بازیکنان 
از همان ابتدای مسابقه نشان نمی داد پیروز میدان باشند، گفت: هم بازی لهستان و هم 
بازی با آمریکا، واقعا از امتیاز اول مسابقه و از نحوه ورود بازیکنان به زمین، این احساس 
دست می داد که ایران راحت در سه ست بازنده می شود چون در چهره تک تک ملی 
پوشان مشخص بود که انگیزه و برانگیختگی را برای این بازی های مهم ندارند؛ بازی 
هایی که حکم مرگ و زندگی را داشت. در واقع  شادابی در وجود بازیکنان وجود نداشت.
وی در ادامه درباره سرویس های بد بازیکنان بر خلاف سالهای گذشته و همچنین 
مشکل دریافت در تیم ملی یادآور شد: تیمی که در تمرینات خوب سرویس نزند، 
مشخصا بازیکنان دریافت کننده هم خوب کار نمی کنند. ولاسکو بیشترین کار را روی 
دریافت تیم و سرویس انجام داد. حتی آن موقع دستگاه دریافت کننده آورده بود که 
توپ را با سرعت به بیرون پرتاب می کرد و روزی 2 ساعت با دریافت کننده های تیم 
کار می شد.بازیکن پیشین تیم ملی والیبال تصریح کرد: ولاسکو تاکید داشت بازیکنانی 
که سرویس پرشی می زنند را در اولویت قرار بدهد. الان دیگر والیبال بازی دریافت و 

سرویس است. متاسفانه تیم ما پیشرفت لازم را در سرویس نداشته است.
حسینی افزود: بازیکنی که جنگندگی و انگیزه نداشته باشد تمام فاکتورهایش پایین 

می آید. ما در تمام فاکتورها معمولی بودیم.
بازیکن پیشین تیم ملی در پاسخ به این سئوال که وظیفه چه کسی است که این 
مشکلات را در تیم ملی برطرف کند؟ یادآور شد: در تیم ما اپیدیمی شده که یکسری 
بازیکنان همیشه هستند و خیالشان از این بابت راحت است. کسی نیست کاری بکند 
و بازیکنان بدانند کسی جای آنها را می گیرد. با این رویه داریم رو به عقب می رویم. در 
زمان سرمربیگری ولاسکو، کل والیبال ما در اختیار او بود و حتی تیم نوجوانان و جوانان 
دنبال کمک به تیم ملی بودند. الان بازیکنان جوان خیلی خوبی داریم ولی هیچکدام به 
تیم بزرگسالان تزریق نشدند. همین باعث ایجاد بی انگیزگی شد که دارد به والیبال ما 

ضربه می زند. می توانستیم با اضافه کردن بازیکنان جوان جایگاه خوبی داشته باشیم.
حسینی در پایان تاکید کرد: ما امسال دو مربی خوب داخلی خود را کنار کولاکوویچ 
گذاشتیم که سالها در لیگ مربیگری می کنند. این دو بزرگوار باید کمک بیشتری به 
کولاکوویچ می کردند. پیمان اکبری مربی ای است که )در لیگ والیبال( از هیچ تیمی 
نمی ترسد و تعویض های خوبی انجام می دهد ولی در تیم ملی تعویضی ندیدیم. در 
زمان ولاسکو ما در هر مسابقه تغییر داشتیم. در لیگ جهانی به خاطر فاصله مسافت 
باید اینطور باشد. متاسفانه همان بازیکنانی که بودند حتی یکی دو نفر آنهم به خاطر 

مصدومیت عوض می شدند.

با روزنامه  ایران در گفت و گو  سرمربی تیم ملی فوتبال 
پرتغالی درباره حضور در پرافتخارترین تیم انگلیس و کار با 
فرگوسن و البته فوق ستاره وقتش، کریستیانو رونالدو صحبت 

کرد.
نشریه  با  می برد  سر  به  ایران  در  که  کی روش  کارلوس   
EXPRESSO  پرتغال به صحبت پرداخت و درباره دوران 
با  رابطه اش  و  مادرید  رئال  و  حضورش در منچستریونایتد 

کریستیانو رونالدو گفت .
به  پیوستن  و  منچستریونایتد  از  درباره جدایی  کی روش 
رئال مادرید به عنوان سرمربی، گفت : فرگوسن با رفتن به من 
رئال موافق نبود و به من گفت  که ناراحت هستم از این که 
می خواهی به رئال بروی. قبل از این که به مادرید بروم در 
جنوب  اسپانیا با فرگوسن جلسه ای داشتم و او به من گفت  که 
هر وقت که بخواهی می توانی به منچستریونایتد باز گردی. من 
تصمیمم را گرفتم، فرگوسن هم من را از خطرات پیوستن به 

رئال مادرید آگاه کرد و به من هشدار داد.
سرمربی تیم   ملی فوتبال ایران در پاسخ به این سوال که 
آیا پیشنهاد حضور به عنوان سرمربی یونایتد را داشته است 
یا خیر، گفت : بله و حتی با فرگوسن در این باره جلسه هم 
داشتم ولی تصمیم گرفتم به تیم   ملی پرتغال بروم. من حتی 
پیش قرارداد هم با منچستریونایتد امضا کردم. می توانستم 
حتی به تاتنهام هم بروم. زمانی که فرگوسن بازنشسته شد 
فرصت حضور در یونایتد را داشتم. الکس مربی ای می خواست 
که با زبان های مختلف با بازیکنان، خصوصا بازیکنان آفریقایی 
و فرانسوی صحبت کند. من غیر از انگلیسی صحبت کردن، 
کمی ایتالیایی،  اسپانیایی و فرانسوی بلدم. می دانستم که چه 

کار می کنم. به همین خاطر آن پیشنهاد را رد کردم.
کی روش درباره این که از رابطه فرگوسن با بازیکنانش در 

این تیم   چه چیزهایی از او یاد گرفت ، گفت : فرگوسن به 
واقع یک رهبر بود و من چیزهای زیادی از او یاد گرفتم. او 
بسیار در کارش جدی و مصمم است ولی نه آن طور که در 
رسانه ها درباره پرتاب کفش به صورت دیوید بکام مطرح شد. 
در واقع فرگوسن به کفش لگد زد که این کفش هم به چند 

وسیله برخورد کرد و تغییر جهت داد و به بعد به صورت بکام 
برخورد کرد. درباره تاثیر کریستیانو رونالدو در منچستریونایتد 
باید بگویم که توصیه کرده بودم یونایتد، رونالدو و کوآرشما را 
خریداری کند. دوست داشتم هر دو را یونایتد خریداری کند نه 
این که فقط یک بازیکن. فرگوسن هم با این اتفاق موافق بود. 

وقتی که به منچستریونایتد باز گشتم رونالدو یک ستاره شده 
بود. من فردیناند و اسکولز را هم به یاد دارم.

او در پاسخ به این سوال که برای رونالدو، پدر بود یا خیر، 
گفت : این سوالی است که باید خود کریستیانو رونالدو پاسخ 

دهد.
سرمربی تیم   ملی فوتبال ایران همچنین به سوال های کوتاه 

درباره کریستیانو رونالدو پاسخ داد:
* از رونالدو نفرت دارید؟

خیر به هیچ وجه.
* آخرین بار با رونالدو کی صحبت کردی؟

بعد از جام جهانی 2010 با او صحبتی نداشتم. 
سرمربی تیم   ملی پرتغال در جام جهانی آفریقای جنوبی 
از جام  بعد  رونالدو  با کریستیانو  لفظی اش  درباره درگیری 
جهانی، گفت : کریستیانو، کاپیتان تیم بود. البته بازیکنانی 
همچون روی کاستا، فیگو و کوتو نیز قبلا چنین رهبری را بر 
عهده داشتند. رونالدو به اندازه کافی برای کاپیتان شدن بالغ 
نبود. علاوه بر این، او به اندازه کافی در آن سال خوب نبود 
چون با مصدومیت دست و پنجه نرم می کرد. اولین بار من 
بودم که او را به منچستریونایتد توصیه کردم تا به این تیم 
بیاید. بعد از جام جهانی 2006 و اتفاقاتی که بین او و وین 
رونی رخ داد، باز هم من بودم که به رونالدو توصیه کردم که 
به یونایتد باز گردد. من در لیسبون در منزلم بودم که با او 
دیدار داشتم. بعد از فینال 200٨ لیگ قهرمانان اروپا، سندی 
را امضا کردیم که او یک سال دیگر در منچستریونایتد بماند 
و سپس به رئال مادرید برود. من هیچ چیز به رونالدو مدیون 
نیستم. او هم هیچ چیز به من مدیون نیست. من امیدوارم  
مردم بدانند که این مسائل تمام شده است و پرونده آن هم 

بسته شده است.

فرگوسن واقعا یک رهبر بود

کی روش: پیشنهاد هدایت یونایتد را رد کردم

سرمربی جدید تیم ملی امید با بیان این که هیچ قولی برای موفقیت و صعود به المپیک 
2020 توکیو نداده است، گفت: با این وجود نسبت به موفقیت این تیم بسیار خوش بین 

هستم و بازیکنانم می توانند همانند رده جوانان در رده رده امید هم طلسم شکنی کنند.
امیر حسین پیروانی درباره پذیرفتن هدایت تیم   ملی فوتبال امید و برنامه هایی که در 
جلسه با کمیته  فنی ارائه کرده است، اظهار کرد: از فدراسیون فوتبال و هیات رییسه، سازمان 
تیم های ملی، کمیته  فنی، مهدی تاج و  کارلوس کی روش تشکر ویژه ای می کنم که دوباره 
مسئولیت سرمربیگری تیم   ملی امید را به من سپردند تا در خدمت کشورم باشم. برنامه ما 
این است که از ششم تا دهم تیر ماه اولین اردویمان را برگزار کنیم. اردوی دوم از 1۵ تیر 
تا اعزام به مسابقات است. با توجه به این که 2٨ تیر بازی داریم 2۳ یا 2۴ این ماه راهی 
قرقیزستان می شویم. سعی کرده ایم در این دو اردو سه بازی تدارکاتی داشته باشیم که یک 
بازی خارجی و دو بازی داخلی خواهد بود. او درباره مشکلات موجود در تیم   ملی امید و 
همکاری نکردن باشگاه ها با این تیم در ادوار گذشته، گفت : بزرگترین دغدغه  ما این است 
که تعامل بسیار خوبی با باشگاه ها داشته باشیم. این مشکل را در رده جوانان داشتیم. تیم ها 
در فصل بدنسازی هستند و به دنبال مهره های جدید می روند و خیلی سخت بازیکنان را در 
اختیار تیم   ملی قرار می دهند. آنها به دنبال این هستند که بهترین نتیجه  را در لیگ پیش  
رو بگیرند اما باید توجه داشته باشیم که این تیم جدید است و تیم   ملی جوانان نیست که 
بازیکنانش دو سال در کنار یکدیگر کار کرده باشند. بازی ها در رده زیر  2۳ سال برگزار 
می شود و ما فاصله بین 20 تا 2۳ را با بازیکنان جدیدی پوشش می دهیم. باید تعامل برقرار 
شود تا از تمام  پتانسیل مان استفاده کنیم. سعی می کنیم به گونه ای بازیکنان را به تیم   ملی 
دعوت کنیم که باشگاه ها ضرر و زیان زیادی نداشته باشند تا هم باشگاه ها از بازیکنانشان 
استفاده کنند و هم ما بتوانیم از آنها بهره ببریم. او  اضافه کرد: مسابقات لیگ از چهارم تیر 
ماه آغاز می شود. با برنامه سازمان لیگ پیش می رویم. سرمربی جدید تیم   ملی امید درباره 

مسابقات پیش  رو گفت : مسابقات پیش رو، مسابقات زیر 2۳ سال آسیا است و تیمی که  
قبلا در جام جهانی در اختیار داشتم زیر 1۹ سال و 20 سال هستند و با این تیم نمی توان 
در مسابقات حاضر شد، مشکلی که داریم این است که بازیکنان زیر 2۳ سال نمی توانند 
چند سال بعد در مسابقات انتخابی المپیک بازی کنند. ما در این مرحله از بازیکنان زیر 2۳ 
سال استفاده می کنیم تا در مراحل بعد با بالاتر رفتن سن بازیکنان زیر 20 سال تیم مان را 
یک دست برای المپیک آماده کنیم. باید حضور شایسته ای در این رقابت ها داشته باشیم 
و کسب تجربه کنیم تا دو سال بعد برای المپیک آماده شویم. در این رقابت ها هم می توان 
با تیم   ملی جوانان حاضر شد و نتیجه  درخشانی گرفت اما می خواهیم تلفیقی از بازیکنان 
زیر 2۳ و زیر 20 سال را به این رقابت ها ببریم. او درباره اعلام اسامی تیم   ملی فوتبال امید، 
گفت : ان شاء الله بعد از جلسه  فردا )دوشنبه( با کارلوس کی روش سعی می کنیم تا دوم یا 
سوم تیر ماه اسامی بازیکنان را اعلام کنیم. پیروانی در پاسخ به این سوال که آیا تضمینی 
برای موفقیت در رقابت های قهرمانی آسیا و صعود به  المپیک داده است، گفت : هیچ وقت 
نمی توانم قولی برای موفقیت بدهم. در جام جهانی  جوانان هم هیچ قولی ندادم. این قول را 
می دهم که بازیکنانم و خودم با تمام وجود وقتمان را برای این تیم   می گذاریم که به موفقیت 
برسیم.  او در پاسخ به این سوال که آیا به صعود به  المپیک خوش بین است، گفت : خیلی 
به صعود خوش بین هستیم. قول نمی دهم اما امیدوارم که به المپیک صعود کنیم چرا که 
این بازیکنان توانستند بعد از 16 سال به جام جهانی صعود کنند و شاید در ۴0 سال اخیر 
ما یک بار به جام جهانی جوانان صعود کرده بودیم. تیمی که راهی جام جهانی شده بود 
شرایط سنی مناسب برای  المپیک را هم دارد و همین طور که در جوانان پیشرفت کردند و 
کسب سهمیه کردند می توانند با حمایت های فدراسیون و همه دست اندرکاران در مقدماتی  
المپیک حاضر شوند و کسب سهمیه کنند. این کار در رده جوانان تکرار شده و می توانند در 

رده امید هم آن را انجام دهند.

پیروانی: قول نمی دهم اما به صعود به المپیک خوش بینم
حریف پرسپولیس نمی تواند بازیکن الریان را 

جذب کند
باشگاه الاهلی عربستان که به دنبال جذب هافبک تونسی الریان بود نمی تواند 
از او در دیدار برابر تیم فوتبال پرسپولیس استفاده کند و به همین دلیل از جذبش 

صرف نظر کرد.
 الاهلی عربستان در یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا باید به مصاف پرسپولیس 
برود. این تیم سعودی قصد دارد با جذب چند بازیکن بزرگ خود را آماده دیدار 
حساس برابر تیم فوتبال پرسپولیس کند.  یکی از بازیکنانی که الاهلی به دنبال جذب 
او در تابستان بود یوسف المساکنی، هافبک تونسی الریان است اما  کنفدراسیون 
فوتبال آسیا اعلام کرد که چون این بازیکن در یک هشتم نهایی لیگ قهرمانان برابر 
تیم فوتبال پرسپولیس به میدان رفته نمی تواند در یک چهارم نهایی هم به میدان رود 
و به همین خاطر باشگاه الاهلی از جذب این بازیکن صرف نظر کرد.  خبر دیگر درباره 
این باشگاه عربستانی این که سرگئی ربروف، جدیدترین گزینه هدایت الاهلی است و 

این باشگاه در حال  مذاکره با این  سرمربی جوان اوکراینی است.

فوتبال ۶۰ دقیقه ای می شود؟
اتحادیه بین المللی فوتبال قصد دارد زمان بازی فوتبال را از ۹0 دقیقه به 60 

دقیقه برساند.
 اتحادیه بین المللی فوتبال قصد دارد تغییر و تحولاتی را در بازی فوتبال داشته باشد 
و به همین منظور در تلاش است که طرحی را تصویب کند که زمان هر نیمه فوتبال 

تنها ۳0  دقیقه باشد و یک بازی کامل 60  دقیقه به طول بیانجامد.
بنا بر نظر هیات اجرایی اتحادیه بین المللی فوتبال، این تغییرات در راستای این 
هدف گرفته می شود که جلوی وقت کشی را در فوتبال بگیرد و همین طور یک 
بازی فوتبال برای هواداران لذت بخش باشد و در واقع فقط زمان مفید بازی بین دو 
تیم برقرار شود. اتحادیه بین المللی فوتبال برای اجرایی کردن این تغییرات نیاز به 
پاسخ مثبت سران فدراسیون های برتر فوتبال در دنیا را دارد تا در ادامه  فیفا نیز این 

تغییرات را تایید کنند.

آخرین وضعیت نوراللهی برای حضور 
در پرسپولیس

هافبک تیم فوتبال پرسپولیس برای بازگشت به این تیم نیاز به نامه عدم نیاز از 
یگان خدمتی اش دارد.

احمد نوراللهی که از 1٨ دی ماه 1۳۹۵ سرباز شناخته شده است تا هجدهم 
خرداد ۹6 با احتساب 11 ماه کسری تعیین شده خدمت سربازی خود را پشت 
سر گذاشته است و پنج ماه از خدمت او باقی مانده است. این بازیکن برای اینکه 
بتواند به پرسپولیس برگردد نیاز به گرفتن نامه عدم نیاز از یگان خدمتی اش دارد. 
یگان خدمتی نوراللهی سپاه عاشورای تبریز است و او هنوز موفق نشده نامه عدم 
نیازش را دریافت کند و تا زمانی که این اتفاق رخ ندهد او نمی تواند به پرسپولیس 
بپیوندد. هافبک پیشین پرسپولیس برای بازگشت به این تیم نیاز به مساعدت باشگاه 
تراکتورسازی دارد و باید دید این باشگاه راه بازگشت هر چه سریع تر این بازیکن به 
جمع شاگردان برانکو را هموار خواهد کرد یا نه.  نوراللهی یک سال و نیم دیگر با 

باشگاه پرسپولیس قرارداد دارد.

جانشین سعید آقایی، نیامده مصدوم شد
مدافع چپ پای تیم تراکتورسازی از ناحیه دست دچار آسیب دیدگی شده است.

با جدایی سعید آقایی از تراکتورسازی حالا مسئولان و هواداران این تیم برای پست 
دفاع چپ روی محمد نادری حساب ویژه ای باز کرده اند. نادری 20 ساله که نیم 
فصل به طور قرضی در نساجی بازی کرده، حالا برگشته و امید دارد نظر یحیی گل 
محمدی را برای بازی کردن جلب کند. مشکلی که گریبان نادری جوان را گرفته 
، مصدومیت بدموقع این بازیکن است. نادری در تعطیلات از ناحیه دست دچار 
شکستگی شده و روز شنبه با دست گچ گرفته در تمرین تیمش حضور یافت. این 
بازیکن جوان درباره مصدومیتش با یحیی گل محمدی صحبت کرد و قرار است طی 

دو روز آینده با مشخص شدن کادر پزشکی مداوا روی دستش را آغاز کند.

با پیشنهاد به فرناندو دخسوس

باشگاه فولاد با جذب بازیکن خارجی
 موافقت می کند؟

باشگاه فولاد خوزستان برای جذب دروازه بان فصل گذشته گسترش فولاد تبریز 
ابراز تمایل کرده است.

فرناندو  دارد  تصمیم  دروازه  تیمش در خط  تقویت  برای  پورموسوی  سیروس 
دخسوس را جذب کند تا این دروازه بان بعد از یک سال دوباره به فوتبال خوزستان 
برگردد. اما موضوع این است که وقتی پورموسوی از مدیران فولاد  درخواست تمدید 
قرارداد با ماتیاس چاگو و البته عقد قرارداد با آلویس نانگ مهاجم فصل گذشته 
استقلال خوزستان را کرده بود، مدیران باشگاه اعلام کرده بودند طبق تصویت اعضای 
هیئت مدیره این باشگاه نمی توانند بازیکن خارجی برای این فصل به خدمت بگیرند.

  با این شرایط باید دید آیا اعضای هیئت مدیره باشگاه فولاد خوزستان اجازه عقد 
قرارداد با بازیکنان خارجی را صادر کرده اند یا دخسوس به خاطر نمایش خوبش در 

دو 2 سال گذشته اجازه حضور در این تیم را پیدا کرده است.

هافبک سابق استقلال به ملوان پیوست
ملوان در ادامه خریدهای خود برای فصل آینده با هافبک سابق استقلال تهران و 

خوزستان قرارداد بست.
ایمان باصفا هافبک سابق تیم های استقلال تهران و خوزستان که دو فصل گذشته 
را برای گذراندن خدمت مقدس سربازی در تیم فجرسپاسی شیراز گذرانده بود با 
امضای قراردادی یک ساله به باشگاه ملوان پیوست. باصفا که در بقای فجری ها در 
فصل گذشته نقش مهمی را ایفا کرد و با به ثمررساندن 7 گل یکی از بهترین بازیکنان 
این تیم شیرازی در دسته اول بود بعد از مذاکراتی که با ملوانی ها داشت به این تیم 

پیوست تا فصل آینده را در جمع شاگردان نادر دست نشان در انزلی سپری کند.
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از فواید سلامت و کاربردهای ترخون 
ترخون یکی از گیاهان دارویی پر مصرف در غذاهای فرانسوی محسوب می شود. 
این گیاه دارای دو نوع اصلی است که شامل ترخون فرانسوی و ترخون روسی می 
شوند. برگ های هر دو نوع برای آشپزی یا تهیه دارو مورد استفاده قرار می گیرند، اما 

نوع فرانسوی ترخون عطر و طعم بهتری دارد.
به گزارش گروه سلامت عصر ایران به نقل از "کر2"، ترخون گیاهی با ظاهر علف 
مانند است و اندکی عطر و طعم رازیانه یا شیرین بیان دارد. ترخون از ویژگی های 
درمانی قدرتمندی برخوردار است و از این رو، مصرف آن برای سلامت بدن می تواند 
بسیار مفید باشد. بهتر است از برگ های تازه ترخون استفاده کنید زیرا این گیاه 

هنگامی که خشک می شود بیشتر ویژگی های دارویی خود را از دست می دهد. 
جایگزین آسپرین 

پژوهشی که در نشریه Pharmaceutical Biology منتشر شد، نشان داد که 
ترخون دارای آثار ضد درد قابل توجه است. افزون بر این، ترخون دارای آثار ضد 
التهابی است که آن را به انتخابی عالی در درمان اختلالات درد، از جمله آرتریت و 
 Evidence-Based فیبرومیالژیا تبدیل می کند. همچنین، پژوهشی که در نشریه
Complementary and Alternative Medicine منتشر شد، نشان داد که قند 
بسیاری از نشانگرها برای درد و التهاب را افزایش می دهد، اما زمانی که عصاره ترخون 
در کنار قند مصرف شد، این سطوح کاهش یافت، که نشان دهنده آثار ضد التهابی و 

ضد درد ترخون است. 
برای تهیه چای ترخون می توانید یک قاشق غذاخوری از ترخون تازه را در یک 
فنجان آب جوش بریزید و اجازه دهید 10 دقیقه دم بکشد. چای را صاف کرده و 

بنوشید. سه بار در روز می توانید این چای را بنوشید. 
عادی ساز فشار خون 

به گفته جیمز دوک، گیاه شناس مشهور، ترخون حاوی شش ترکیب متفاوت است 
که با کاهش فشار خون پیوند خورده اند. 

کاهش درد دندان 
هنگامی که یونانی های باستان دریافتند که جویدن ترخون می تواند موجب بی 
حسی دهان شود، استفاده از این گیاه دارویی برای درمان دندان درد را آغاز کردند. 
از آنجایی که ترخون دارای یک ترکیب بی حس کننده قوی به نام اوژنول است، 
پژوهش های جدید آن چه را که یونانی های باستان کشف کرده بودند را تایید کرده 
است. ترخون با بی حس کردن احساس در دهان گزینه ای طبیعی برای کمک به 

کاهش درد دندان است. 
ضد دیابت بالقوه 

 Journal of Ethnopharmacology پژوهش اولیه هیجان انگیزی که در نشریه
منتشر شد، نشان داد که عصاره ترخون ترشح انسولین توسط لوزالمعده را تحریک می 
کند، که در تنظیم قند خون نقش دارد. این مطالعه جدید امیدواری برای ارائه درمان 

های جایگزین برای دیابت را افزایش داده است. 
تقویت کننده انرژی 

در قرن اول، نویسنده رومی به نام پلینی به این نکته اشاره کرد که ترخون از احساس 
خستگی در سفرهای طولانی جلوگیری می کند. در شرایطی که پژوهشی جدید در 

این زمینه صورت نگرفته است، اما مد نظر قرار دادن این ویژگی ضرری ندارد.

یک متخصص طب سنتی مطرح کرد 

راه حل درمان نفخ معده روزه داران 
متخصص طب سنتی گفت: نفخ معده بسیاری از روزه داران به دلیل تبخیر رطوبت 

زائدی است که در دستگاه گوارش این افراد وجود دارد. 
نعمت الله مسعودی اظهارداشت: نفخ معده ممکن است به علت مشکلات گوارشی 
یا مسائل دیگری باشد اما در ماه رمضان به دلیل اینکه فرد نزدیک به 17 ساعت 

گرسنگی را تحمل می کند می توان گفت این نفخ به دلیل مشکلات معده است. 
وی افزود: تبخیر رطوبت زائد در دستگاه گوارش باد و نفخ معده را ایجاد می کند. به 
عبارتی دیگر می توان گفت علت نفخ معده روزه داران پاک شدن معده آنهاست اگر 
این درد قابل تحمل باشد مشکل خاصی نیست اما اگر درد آن طاقت فرسا باشد فرد 

می تواند دستوراتی را رعایت کند. 
این متخصص طب سنتی، گفت: خوردن نمک طبیعی در اول و آخر وعده غذایی 
سبب می شود که این رطوبت زائد در دستگاه گوارش رسوب نکند همچنین جویدن 

۳2 بار لقمه های غذا می تواند مؤثر باشد.
مسعودی گفت: پرهیز از خوردن مواد خوراکی خام و پختنی با یکدیگر مهمترین 
نکته در درمان نفخ معده است افراد نباید ماست، سالاد و آب را با غذای پختنی مصرف 

کنند. همچنین از در هم خوری و بر هم خوری پرهیز شود.
وی ادامه داد: یکی دیگر از درمان های نفخ معده مصرف ادویه زنیان است. این ادویه 
را موقع نفخ می توان جوید یا موقع صرف غذا این ادویه روی غذای مصرفی ریخته 

شود، این کار سبب می شود که گازهای اضافه داخل دستگاه گوارش تحلیل رود. 
این متخصص طب سنتی اضافه کرد: همچنین به این افراد توصیه می کنیم افطار 
را با آب جوش )داغ تر از آب ولرم( بعلاوه کمی عسل و آبلیمو مخلوط کنند که برای 
پاکسازی و رفع مشکلات گوارشی بسیار مؤثر است و نیم ساعت بعد از آن شام 

مصرف شود.
مسعودی گفت: بعضی از افراد در اواخر ماه رمضان احساس سردرد و سنگینی سر 
احساس می کنند که مهم ترین مشکل این افراد ضعف بدنی است که نیاز به تأمین 
انرژی کافی دارد. دستگاه گوارش این افراد ضعیف شده به همین دلیل این افراد باید 
از مصرف خوراکی های سنگین و پر کردن معده در هنگام افطار به شدت پرهیز کنند 
زیرا در نزدیکی آخر ماه رمضان معده ضعیف شده و دریچه معده مشکل پیدا می کند.

یک متخصص قرنیه :

چشمان تان را هنگام خستگی نمالید

 یک متخصص قرنیه گفت : بسیاری از افراد برای رفع خستگی چشم های خود را 
مالش می دهند، اما آیا مالش چشم آسیبی به این عضو حساس وارد خواهد کرد؟

دکتر محمدمهدی صدوقی گفت: اگر چه با مالیدن چشم ها برای رفع خستگی 
ممکن است احساس خوبی به انسان دست دهد، اما این حرکت اگر بیش از اندازه باشد 
ممکن است به عروق چشمی آسیب بزند.وی افزود: آسیب رسیدن به عروق چشمی 
بسیار نادر است و بیشتر خونریزی عروق داخلی و سطحی در چشم ایجاد می شود که 
به خودی خود جذب خواهد شد، اما اگر شدت این خونریزی به حدی باشد که نیاز به 
درمان داشته باشد معمولا با لیزر می توان آن را درمان کرد.به گفته این متخصص قرنیه 
آسیب به بافت چشم بر اثر مالیدن آن بیشتر در کسانی اتفاق می افتد که علت بیماری 
زمینه ای داشته و یا پلک های آنان بافت نرمی داشته باشد واحتمال آسیب بر اثر مالش 
چشم بیشتر در نوجوانان و کودکان که بافت نازک تری نسبت به بزرگاسالان دارند 
وجود دارد.این متخصص قرنیه همچنین درباره عوامل دیگری که گاهی موجب فشار 
آمدن بر چشم می شود ، افزود: برخی افراد نیز گاهی بر اثر خشکی چشم، آلودگی های 
مختلف )تماس دست آلوده، لوازم آرایشی(، آلرژی به فصل یا موادغذایی، ممکن است 
چشم و پلک را مالش دهند.صدوقی افزود: در صورتی که در یک روز این حالت یکی 
دو مرتبه اتفاق بیفتد و مشکل دیگری نباشد، چندان اهمیتی نخواهد داشت، اما اگر 
برای فردی در یک روز چندین مرتبه این حالت پیش بیاید، باید به چشم پزشک 
مراجعه کند. همچنین علاوه بر موارد ذکر شده خارش و مالیدن بیش از اندازه چشم 
علاوه بر انتقال آلودگی به چشم ها می تواند موجب ایجاد چین و چروک در اطراف 

چشم و سبب افتادگی پلک شود.
به گفته این متخصص قرنیه حساسیت فصلی به ویژه در فصل بهار که یکی از 
عوارض آن خارش چشم و التهاب در پلک است سبب می شود که اغلب اوقات فرد 
احساس ناراحتی در چشم های خود داشته باشد، افرادی که به این آلرژی مبتلا 
هستند و مالش چشم در آن ها زیاد است، مستعد بیمارای »کراتوکونوس« یا قوز قرنیه 
هستند.عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی اظهار کرد: علت قوز 
قرنیه در افرادی که حساسیت فصلی دارند هنوز به اثبات 100درصدی نرسیده است، 
اما در میان بیمارانی که حساسیت فصلی آنان شدید است قوز قرنیه به وفور دیده 
می شود. مبتلایان به »کراتوکونوس« در ابتدا با کاهش دید و مشکلات آستیگماتیسم 

روبرو خواهند شد.

علمی و سلامت 
دوشنبه -بیست ونهم  خرداد ماه 1396-    سال بیستم -   شماره 4305

 

نور مایع تولید شد!

محققان پژوهشگاه رویان توانستند با تحقیقات خود 
نشان دهند که وجود آنتی اکسیدان در رژیم غذایی 
مادران شیرده می تواند سلامت جنسی فرزندان پسر 

را افزایش دهد.
تنها  نه  که  است  سلامتی  مشکلات  از  ناباروری 
زندگی فرد را تحت تأثیر قرار می دهد بلکه دارای اثرات 
اجتماعی قابل توجهی نیز هست. تلاش برای درمان 
افراد و زوج های نابارور اهمیت فراوانی دارد، اما همیشه 

پیشگیری بهتر از درمان است.

در جهت بهبود وضعیت باروری مردان، تحقیقی در 
پژوهشگاه رویان صورت گرفت که ارتباط تغذیه مادر با 
روغن ماهی و ویتامین E در دوران بارداری و شیردهی 
را بر کیفیت سلول های جنسی فرزندان مذکر بررسی 

می کرد.
مدل  موش های  رویان،  پژوهشگاه  در  محققان 
آزمایشگاهی ماده را به گروه های مختلفی تقسیم کرده 
و ترکیبی از روغن ماهی، ویتامین E و یا هر یک به 
تنهایی را در دوره های زمانی پیش از بارداری، حین 

بارداری، حین شیردهی یا ترکیبی از زمان های فوق، 
به موش های مورد نظر خوراندند.

گروهی از موش ها با تغذیه معمول به عنوان گروه 
کنترل، در کنار گروه های ذکر شده مراحل آزمایش 
بیضه  شیردهی،  دوران  اتمام  از  پس  گذراندند.  را 
فرزندان نر گروه-های مختلف جمع آوری شد و مورد 

بررسی های بافت شناسی قرار گرفت. 
نتایج این پژوهش که در مجله دانشگاه علوم پزشکی 
سلول های  داد،  نشان  است  رسیده  چاپ  به  اراک 
که  فرزندانی  بیضه  وزن  و  عرض  طول،  جنسی، 
مادرانشان در طول بارداری تنها روغن ماهی دریافت 

کرده بودند، کمتر بود.
این شاخص ها در گروهی که بعد از زایمان تنها 
ویتامین E دریافت کرده بودند بهبود یافته بود. در 
گروه دریافت کننده ویتامین E به تنهایی یا همراه با 
روغن ماهی پس از زایمان، تعداد سلول های جنسی و 
سلول های حمایت کننده از آنان نسبت به گروه کنترل 
افزایش یافته بود. این یافته نشان می دهد، برای بهبود 
مادران  است  لازم  مذکر،  فرزندان  جنسی  سلامت 
شیرده علاوه بر امگا ۳ از آنتی اکسیدان نیز در رژیم 

غدایی خود استفاده کنند.
علیزاده  دکتر  شاهوردی،  دکتر  توسط  پروژه  این 
مقدم ماسوله، فهیمه زارع ابراهیم آباد و همکارانشان 

در پژوهشگاه رویان انجام گرفت.

کشف رابطه رژیم غذایی مادر با آینده باروری فرزندان پسر

برای نخستین بار در تاریخ فیزیکدانان موفق شدند نور مایع را در دمای اتاق تولید کنند.
 پایگاه علمی - خبری ساینس الرت در گزارشی نوشت: تولید نور مایع اتفاقی بزرگ در 
دنیای علم محسوب می شود. بدین ترتیب فیزیکدانان توانستند این شکل عجیب از ماده 

را دست یافتنی تر از هر زمان دیگری کنند.
آنچه که این دانشمندان ارایه کرده اند در واقع یک مایع بسیار منحصربفرد محسوب 
می شود که سایش و چسبندگی آن صفر است. حتی برخی معتقدند باید عنوان پنجمین 

حالت ماده را به این دستاورد اطلاق کرد.
این ماده عجیب به نور این امکان را می دهد تا در اطراف اشیا و زوایا منتشر شود.

نور معمولی مانند یک موج رفتار می کند و برخی موارد نیز همانند یک ذره. در واقع نور 
همواره در مسیر صاف و مستقیم سیر می کند و دقیقا به همین دلیل است که چشمها 
نمی توانند آن سوی اشیا و زوایا را مشاهده کنند. اما تحت شرایط بسیار خاصی، نور می 

تواند همچون یک مایع عمل کرده و در اطراف اشیا سیر کند.
همواره تصور می شد که تولید نور مایع که ویژگیهایی شبیه یک موج را دارد تنها در 

دمای نزدیک به صفر مطلق امکانپذیر بوده که تنها کسری از ثانیه عمر هم دارد.
اما در مطالعه اخیر محققان انستیتو فناوری نانو CNR NANOTEC در ایتالیا تولید 

نور مایع در دمای اتاق را محقق کردند.
دانیله سانویتو که این مطالعه با هدایت وی انجام شده می گوید: مهمترین ویژگی 
دستاورد این است که نور مایع را در دمای اتاق و تحت شرایط بسیار خاص تولید کرده 

ایم. در این مسیر از ذراتی موسوم به »پولاریتون« استفاده شده است.

اپراتور دولتی خط راه آهن فرانسه قصد دارد تا 201۹ میلادی قطارهای خودکار را 
در این کشور آزمایش کند. قطار مذکور پهپاد قطار نام گرفته است.

 SNCF اپراتور دولتی خط راه آهن فرانسه مشغول ساخت قطارهای سریع السیر  در 
سیستم ملی است.SNCF این قطارها را پهپاد قطار نامیده است. 

قطارهای سریع السیر بدون راهبر معمولا با سرعت 200 مایل برساعت حرکت می 
کنند. قرار است نمونه پهپاد قطار فرانسوی در 201۹ میلادی آزمایش شود.  البته در 
مرحله اولیه فقط برای حمل بار به کار گرفته می شود. این قطارها از 202۳ میلادی در 
مسیرهای میان پاریس و شهرهای جنوب شرقی فرانسه مسافر جابه جا خواهند کرد. 
البته قطارهای فرانسوی کاملا خودکار نخواهند بود، بلکه از راه دور کنترل می شوند. 
همچنین راهبرهای قطار نیز هنگام سفر داخل آن هستند تا در مواقع اضطراری کنترل 

اوضاع را به دست گیرند. 

اگر دوست دارید در گرمای طاقت فرسای تابستان جلوی آفتاب سوختگی را 
بگیرید و از تبعات تابش تند خورشید مانند سرطان پوست جلوگیری کنید، می 

توانید از این دستبند هوشمند استفاده کنید.
بررسی های بنیاد سرطان پوست در آمریکا نشان می دهد در سه دهه گذشته 
تعداد افراد مبتلا به سرطان پوست از تعداد کل تعداد افراد مبتلا به دیگر انواع 
سرطان پیشی گرفته و لذا تلاش برای مقابله و پیشگیری با این سرطان باید کاملا 
جدی گرفته شود. شرکت Netatmo برای کمک به حل این مشکل دستبند 
هوشمند زیبایی به نام JUNE تولید کرده که مدت زمان حضور افراد در معرض نور 
خورشید را محاسبه و برآورد می کند و شدت اشعه ماورا بنفش که افراد در معرض 
آن قرار می گیرند را می سنجد. بنابراین اگر افراد برای مدت طولانی در معرض نور 
خورشید قرار بگیرند، JUNE آنها را از طریق یک برنامه تلفن همراه مرتبط مطلع می 
سازد. این دستبند با درک عادات افراد در زمینه قرار گرفتن در معرض نور آفتاب به 

آنان در فواصل متوالی و در صورت لزوم هشدارهای دیگری ارائه می کند.

یک استارت آپ با استفاده از هوش مصنوعی، کنترل 
از راه دور و پدهای حسگر اسکیت بوردی ساخته که 
به کاربر کمک می کند طی ۵ دقیقه اسکیت سواری 

بیاموزد!
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس استارت 
اسکیت  این  نمونه  نیویورکی Walnutt  آخرین  آپ 

بوردهای پیشرفته را ساخته که با استفاده از هوش 
مصنوعی، کنترل از راه دور و پدهای حسگر  به کاربر 

کمک می کند راحت تر اسکیت سواری کند.
ایده اصلی ورای این طرح آن است که به اسکیت 
سواران تازه کار کمک می کند، سریع تر تعادل خود 
را حفظ کنند. شرکت سازنده این اسکیت بورد که 
Spectra نام گرفته ادعا می کند هر کاربر می تواند در 

۵ دقیقه اسکیت سواری را بیاموزد.
 دلیل سهولت یادگیری نیز سیستم سه بعدی کنترل 
وضعیت بدن است. این سیستم شامل مجموعه ای از 
پیکانها در لبه های اسکیت است که فشار را حس می 
کند. با خم شدن کاربر به جلو، اسکیت حرکت می کند 
و هنگامیکه کاربر بدن خود را به عقب می کشد، از 
سرعت آن کاسته می شود. جالب آنکه کاربر می تواند 
با بلندکردن انگشتان پایش، ترمز دستگاه را فعال کند.

داخل این اسکیت حسگرهای ژیروسکوپ نیز وجود 
دارد که با حسگرهای فشار و هوش مصنوعی به کار 
رفته در آن حرکات بدن را ردیابی می کند. به این 
ترتیب اسکیت سواری ایمن و راحت تری را برای کاربر 

خود فراهم می کند.
اپلیکیشن  یک  دارای  بورد همچنین  اسکیت  این 
است و کاربر می تواند مسیرهای اسکیت سواری، تغییر 
سرعت، کنترل وضعیت باتری را به طور واقعی رصد 

کند.
 اسپکترا در چهار مدل مختلف عرضه می شود. هم 
اکنون اسپکترا سیلور که دارای بدنه ای از جنس فیبر 
کربن- منیزیم است به قیمت 1۹۹ دلار پیش فروش 
می شود. این اسکیت بورد می تواند با سرعت ٨.۳۳ 
کیلومتر برساعت حرکت کند و وزن آن 7 کیلوگرم 

است.

این دستبند جلوی آفتاب سوختگی و سرطان پوست را می گیرد

اسکیت بورد تازه کاران ساخته شد

بدن در وضعیت هشدار جدی! 
گاهی اوقات بدن تلاش می کند به روش هایی عجیب سیگنال هایی را به شما ارسال 
کند تا از بروز مشکلی بزرگ خبر دهد. ممکن است قدرت چشایی شما به ناگاه تغییر کند 

یا با صدای زنگ در گوش های خود مواجه شوید. 
به گزارش گروه سلامت عصر ایران به نقل از "تودی"، این علائم عجیب و غریب 

می توانند نشانه ای از این باشند که مشکلی جدی تر در بدن وجود دارد. 
زنگ زدن گوش ها 

زنگ زدن گوش ها می تواند با تجمع جرم گوش، تومورهای سر و گردن یا مشکلاتی 
در آرواره مرتبط باشد. 

زنگ زدن گوش )Tinnitus( به شرایطی گفته می شود که فرد بدون وجود منبع صدای 
خارجی، سر و صدا یا صدای زنگ را در گوش خود می شنود. در برخی موارد، صدا می 

تواند چنان بلند باشد که در توانایی تمرکز فرد اختلال ایجاد کند. 
زنگ زدن گوش مشکلی شایع است و از هر پنج نفر، یک نفر را تحت تاثیر قرار می دهد. 
زنگ زدن گوش یک بیماری در نظر گرفته نمی شود، اما نشانه ای از دیگر بیماری های 
زمینه ای است که با از دست دادن شنوایی وابسته به افزایش سن، آسیب در گوش داخلی، 
تجمع یا انسداد جرم گوش ارتباط دارد، یا گاهی اوقات نشانه ای از آلرژی ها است. اگر 
زنگ زدن گوش بیش از یک هفته ادامه یابد، باید به پزشک مراجعه کنید. نشانه های زنگ 
زدن گوش شامل سر و صداهای خیالی در گوش ها، وزوز، زنگ زدن، صدای خش خش، 

غرش یا کلیک می شوند. 
از دست دادن چشایی 

از دست دادن چشایی می تواند با بیماری آلزایمر، مشکلات سینوسی و بینی، کمبود 
مواد مغذی، آسیب سر یا مصرف برخی داروها مرتبط باشد. 

یک اختلال چشایی می تواند تاثیر منفی بر سلامت و کیفیت زندگی انسان داشته 
باشد. در زمان تولد، انسان دارای حدود 10 هزار جوانه چشایی است، اما پس از ۵0 
سالگی، ممکن است روند از دست دادن آنها را تجربه کند. برخی موارد از دست دادن 
قدرت چشایی و حتی بویایی در میان افراد مسن، به ویژه پس از 60 سالگی، شایع 

است. 
دانشمندان بر این باورند که تا 1۵ درصد از بزرگسالان ممکن است دارای یک مشکل 
چشایی یا بویایی باشند، اما بسیاری در پی دریافت کمک پزشکی نیستند. بسیاری از 
افرادی که فکر می کنند حس چشایی خود را از دست داده و به پزشک مراجعه می کنند 
وقتی متوجه می شوند که در حقیقت دارای یک اختلال بویایی هستند، شگفت زده 

می شوند. 
آبی شدن ناخن ها 

آبی شدن ناخن ها می تواند با انسداد ریوی، آمفیزم یا بیماری ریوی مرتبط باشد. 
ناخن های آبی نشانه ای از عدم دریافت اکسیژن به میزان کافی در نوک انگشتان است، 
که این شرایط به نام سیانوز شناخته می شود. دلایل بسیاری از جمله انسداد ریوی، 
آمفیزم یا بیماری تنفسی، یا یک مشکل عروقی به نام بیماری رینود می توانند زمینه ساز 

این شرایط شوند. 
گاهی اوقات، ممکن است گردش خون آهسته تر، به ویژه در آب و هوای سرد، موجب 
شکل گیری ناخن های آبی شود، اما در صورتی که ناخن های شما همواره آبی هستند، 

مراجعه به پزشک برای بررسی دقیق شرایط بهترین گزینه است. 
خالدار شدن شبکیه چشم 

خالدار شدن شبکیه چشم می تواند با یک تومور مرتبط باشد و باید توسط پزشک 
بررسی شود. 

چشم های شما شبیه پوست هستند و همانند پوست، آنها نیز می توانند با شکل گیری 
نشان هایی به نام خال مشیمیه مواجه شوند. خال مشیمیه به طور معمول بی ضرر است 
و در بیشتر موارد تنها یک چشم پزشک می تواند آنها را مشاهده کند. پزشک بر هر گونه 
خال نظارت خواهد داشت و در صورت ایجاد تغییر در رنگ، اندازه یا شکل که می تواند 

نشانه ای از ملانوما باشد به بیمار هشدار می دهد. 
پر مویی صورت در زنان

رشد بیش از اندازه موی صورت در زنان می تواند با یک عدم تعادل هورمونی مرتبط 
باشد. 

بیماری هیرسوتیسم بیشتر به واسطه یک عدم تعادل در هورمون های جنسی، به ویژه 
میزان بیش از اندازه هورمون های مردانه آندروژن، شکل می گیرد. یکی از شایع ترین 
دلایل این شرایط سندرم تخمدان پلی کیستیک است. این بیماری به رشد بیش از 
اندازه موهای زبر و تیره روی بدن در قسمت هایی که معمولا در مردان مو رشد می کند 
- صورت، سینه و پشت - منجر می شود. مقدار موهای بدن تا حد زیادی به ساختار 

ژنتیکی وابسته است.

فرانسه پهپاد قطار می سازد

10فایده نور خورشید 
برای سلامتی

امروزه دانشمندان به این نتیجه رسیده اند که قرار گرفتن 
در معرض نور خورشید اثرات مثبت و منفی بر سلامتی 
دارد. با وجود اینکه اشعه های ماورای بنفش عامل بروز 
برخی بیماری های پوستی است، اما در درمان برخی 
بیماری ها نیز موثر است. به گزارش سلامت نیوز به نقل از 
سایت تبیان، در این مطلب در خصوص فواید نور خورشید 

برای سلامتی صحبت می کنیم.
 D تحریک جذب ویتامین

جذب ویتامین D با نور خورشید ممکن است، چون این 
ویتامین از طریق تماس نور خورشید با پوست تولید و 
جذب می شود. به همین دلیل به این ویتامین، ویتامین 
خورشیدی نیز گفته می شود. این ویتامین در جذب 
کلسیم نقش دارد و به تقویت دستگاه ایمنی بدن نیز 
کمک می کند. متاسفانه امروزه به دلیل کاهش تماس نور 
خورشید با بدن، کمبود این ویتامین نیز بین مردم شایع 

شده است.
مقابله با سرطان پروستات

مردانی که تماس اندکی با نور خورشید دارند، بیشتر در 
معرض خطر مرگ و میر به واسطه سرطان پروستات قرار 
می گیرند. نتایج تحقیقات نشان داده است که در آمریکا، 
مردان آفریقایی-آمریکایی بیشتر در معرض خطر مرگ 

ناشی از این بیماری قرار دارند. 
بررسی ها نشان می دهد مردان سیاه پوست به میزان 
۵.۴۵ درصد در معرض مرگ ناشی از سرطان پروستات 
قرار دارند، در حالیکه این خطر در مردان سفیدپوست 
فقط 2.62 درصد است. نتایج پژوهشی که در سال 200۵ 
منتشر شد نشان می دهد کمبود این ویتامین و تماس 
اندک نور خورشید با بدن مردان می تواند باعث افزایش 

خطر ابتلا به سرطان پروستات شود.
کاهش میزان کورتیزول

کورتیزول به نام هورمون استرس نیز شناخته می شود. 
این هورمون عاملی برای افزایش اشتها است و به عقیده 

محققان بالا بودن آن باعث افزایش وزن نیز می شود. نتایج 
پژوهشی در دانشگاه کلورادو نشان داده، قرار گرفتن در 
معرض نور خورشید میزان کورتیزول را کاهش می دهد. 

درمان افسردگی
نور خورشید می تواند برای افرادی که دچار افسردگی 
هستند مفید باشد. امکان ابتلا به افسردگی فصلی با کمبود 
قرار گرفتن در معرض نور خورشید افزایش می یابد. این 
نوع افسردگی در زمستان یا پاییز بیشتر است. در سال 
2001، نتایج پژوهشی که در دانشگاه میلان انجام شده 
بود نشان داد که نور خورشید صبحگاهی باعث کاهش 
مدت زمان بستری شدن بیماران مبتلا به بیماری دوقطبی 

می شود. 
نور خورشید به بدن کمک می کند تا در برابر شرایط 
این،  بر  علاوه  دهد.  نشان  مناسب  واکنش  زا  استرس 
عملکردهای دیگر بدن مانند فشار خون، میزان ترشح 
انسولین و تبدیل چربی ها و قندها به انرژی را نیز کنترل 

می کند.
تنظیم فشار خون

نتایج پژوهشی که در سال 200٨ توسط محققان مدرسه 
پزشکی هاروارد انجام شد نشان می دهد که قرار گرفتن 
کم در معرض نور خورشید باعث افزایش خطر فشار خون 
بالا می شود. علاوه بر این، کمبود نور خورشید می تواند به 
طور مستقیم خطر بیماری های قلبی عروقی را نیز افزایش 
دهد. به نظر می رسد که ویتامین D یکی از هورمون های 

بسیار قوی است که در کنترل فشار خون نقش دارد.
کاهش خطر ابتلا به ام اس

نتایج بررسی های انجام شده در استرلیا نشان می دهد 
کاهش تماس با نور مستقیم خورشید در افرادی که در 
ارتفاعات زندگی می کنند ممکن است باعث افزایش خطر 
ابتلا به ام اس شود. بنابراین متخصصان به تمام افراد توصیه 
می کنند که به طور مرتب در معرض نور مستقیم خورشید 

باشند.

کاهش خطر دیابت
به عقیده متخصصان ویتامین D تاثیر پیشگیرانه در 
دیابت دارد. براساس نتایج پژوهشی که در سال 2006 
توسط محققان سوئدی انجام شد، ویتامین D در ابتدای 
زندگی انسان ارتباط زیادی با کاهش خطر ابتلا به دیابت 

نوع یک دارد.
تسکین پسوریازیس

پسوریازیس یک بیماری پوستی است که با پلاک های 
قرمز و خشک و ضخیم شدن پوست خود را نشان می 
دهد. گفته می شود که این بیماری خودایمنی قابل درمان 

نیست.
به کاهش و  تواند  نور خورشید عاملی است که می 
تسکین علائم پسوریازیس کمک کند. البته بهتر است با 
نظر پزشک و با توجه به شرایط بیمار، اقدام به قرار گرفتن 

در معرض نور خورشید شود.
درمان لک و پیس

لک و پیش با نام علمی ویتیلیگو یک مشکل پوستی 
خودایمنی است و برای درمان آن از اشعه ماورای بنفش 
A و داروها و روش های طبیعی استفاده می شود. ویژگی 
این بیماری، بروز لکه های سفید روی پوست است. در این 
بیماری سلول های تولیدکننده رنگدانه از کار افتاده و باعث 
بی رنگ شدن نواحی از پوست می شود. قرار گرفتن در 
معرض نور خورشید، به کند شدن روند انتشار این بیماری 

کمک می کند.
پیشگیری از آرتریت

نتایج بررسی هایی که در سال 201۳ در آلمان انجام 
شده است نشان می دهد افرادی که به میزان زیاد از 
داروهای کورتون استفاده کرده اند بیشتر با کمبود ویتامین 
D و عواقب آن مانند پوکی استخوان و آرتریت مواجه می 
شوند. بنابراین افرادی که با این مشکلات مواجه هستند، 
علاوه بر مصرف دارو لازم است به میزان لازم در معرض 

نور خورشید نیز باشند.
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رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

سطح تولید دام و طیور در استان قم
 اشباع شده است

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم ی با اشاره به موفقیت استان قم در 
تولید گسترده دام و طیور و صادر کردن آن به سایر نقاط کشور، گفت: امروز در قم 
محصولات مرتبط با دام و طیور بیش از سطح نیاز تولید می شود، بنابراین گسترش 
کمی واحدهای دامپروری و پرورش طیور در سطح استان دیگر معنا ندارد، بلکه باید 

کیفی سازی و ارتقاء سطح تولید این محصول ها، مورد توجه قرار گیرد.
محمد رضا طلایی در گفتگو با ایرنا  اظهارداشت : از طرف دیگر میزان قابل توجهی 
از علوفه مورد نیاز دام و طیور استان از خارج کشور وارد می شود که این مساله نیز 
باعث شده است تا سیاست کنترل سطح تولید در این بخش در دستور کار مسئولان 
جهاد کشاورزی استان باشد و مجوزهای جدید برای تاسیس واحدهای پرورش دام 
و طیور به آسانی در اختیار متقاضیان قرار نگیرد. وی با بیان اقدام های انجام شده 
برای مبارزه با ورود دام قاچاق به استان قم، ادامه داد: در حال حاضر هر دامی که وارد 
مجتمع دامشهر قم می شود ابتدا در قسمت قرنطینه مورد کنترل و بازبینی قرار می 
گیرد و پس از آن با نصب برچسب تایید سلامت، وارد بازار قم و یا سایر استان های 
کشور می شود.رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: دامپروران گاو شیری 
استان در حال ضرر دیدن هستند چراکه محصول تولیدی آن ها در کارخانه های 
تولید لبنیات به جای 1۴ هزار و ۵00 ریال در هر کیلو گرم به قیمت 11 هزار ریال 
خریداری می شود و این رقم کفاف هزینه های آن ها را نمی دهد، به همین علت 
سطح تولید شیر خام در استان قم به میزان ۴0 درصد کاهش پیدا کرده است.وی 
ادامه داد: اگر تنها پنج درصد از هزینه های طرح تحول سلامت برای خرید تضمینی 
شیر اختصاص یابد، لبنیات به سبد غذایی مردم بازمی گردد و این بهترین پیشگیری 
در برابر بسیاری از بیماری هاست. طلایی گفت: سیستم آکواپونیک )پرورش توام 
گیاه و ماهی( با هدف کاهش نیاز به منابع آبی و مدیریت کارآمد مزارع کشاورزی 
در دولت تدبیر و امید برای نخستین بار در سطح کشور در استان قم به اجرا درآمد. 
وی بیان کرد: به منظور کاهش وابستگی استخرهای پرورش ماهی به منابع آبی 
جدید و افزایش بازده تولید در واحد سطح، سیستم فیلتراسیون فیزیکی و بیولوژیکی 
استخرهای ماهی در استان قم طراحی و به کارگیری شده است. وی ادامه داد: در 
این مدت تکثیر نیمه مصنوعی هفت گونه از ماهیان زینتی وارداتی ) رنگین کمان )۴ 
گونه(، سیچلاید و سیچلاید کربنسیس، رامیرزی و آنجل مونوتایگر( برای نخستین 
بار در کشور در مجموعه استخرهای استان قم صورت گرفت. رئیس سازمان جهاد 
کشاورزی استان قم گفت: به منظور گسترش تولید ماهیان زینتی در این استان در 
سال های اخیر طرح ترویجی پرورش ماهیان زینتی در ۴0 استخر ذخیره آب مجتمع 
های گلخانه ای کوثر و رزبند به اجرا درآمده است. وی بیان کرد: با تحقیقات انجام 
شده، پرورش دهندگان ماهیان زینتی در استان قم توانستند این گونه از ماهیان را 
در آب های شور و غیر متعارف استان نیز تولید کنند؛ این کار طرحی نو و موفقیت 

آمیز به حساب می آید.

فرمانده انتظامی استان قم: 

دفاع مقدس، اقتدار کشور را به دنیا ثابت کرد 
فرمانده انتظامی استان قم گفت: دوران هشت سال دفاع مقدس، عزت و اقتدار 

کشور و توانمندی نظام ارزشی دینی را به تمام دنیا ثابت کرد. 
سردار کاظم مجتبایی در دیدار مدیرکل حفظ آثار استان قم افزود: دوران دفاع مقدس 
باعث استمرار و صدور انقلاب اسلامی و بالارفتن ضریب استقامت مردم دربرابر انواع 
هجمه ها، تهدیدها و خیانت های متجاوزان شد. وی ادامه داد: ترویج فرهنگ ایثار و 
شهادت به انسان روحیه و دلگرمی مضاعف می دهد.فرمانده انتظامی استان قم با تاکید 
بر این که دفاع مقدس یک دائرةالمعارف با ارزش های بی پایان است، تصریح کرد: 
همه آنهایی که در بحبوحه نبردهای هشت سال دفاع مقدس می جنگیدند، خودشان 
نمی دانستند در چه فضایی سیر می کنند و بعد از پایان جنگ بود که مشخص شد 
دفاع مقدس چه اثراتی داشته و ملت بزرگ ایران به رهبری امام خمینی)ره( چه کار 
بزرگی انجام داد.وی ادامه داد: زمانی که امام بزرگوار فرمودند 'جنگ نعمت است'، همه 
تعجب می کردند زیرا جنگ در ظاهر به جز کشتار، آتش و ویرانی به ظاهر چیز دیگری 
نداشت، اما بعد مشخص شد همین جنگ بود که باعث ثبات کشور و ایجاد خودباوری 
در مردم و جوانان شد.مجتبایی در ادامه، خاستگاه و فلسفه وجودی اداره کل حفظ آثار 
را در پاسداری از ارزش های دفاع مقدس، بسیار مهم توصیف کرد و گفت: مسئولیت 
پاسداری، تحکیم و تبیین و ترویج ارزش های سال های حماسه و ایثار، مسئولیتی 
سنگین است زیرا با ارزش های والا و گرانقدری همچون شهیدان، آزادگان و ایثارگران 
دفاع مقدس و یادمان ها و افرادی که به نوعی منتسب به آن دوران حماسه ساز هستند، 
مواجه می باشند.وی ابراز داشت: تلاش های مخلصانه و ایثارگرانه مسئولان اداره کل 
حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم موجب حرکت پرشتاب این مجموعه 
در راستای حفظ ارزش های نظام اسلامی و منویات مقام عظمای ولایت در سطح استان 
شده است.مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم نیز در این دیدار، 
با ارائه گزارشی از برنامه ها و اقدام های این اداره کل گفت: مرکز فرهنگی انقلاب و دفاع 
مقدس استان در حال حاضر با سه شیفت کاری در حال فعالیت است و عملیات ساخت 
ساختمان این مرکز تا قبل از 1۵ شهریور سال جاری به پایان می رسد.احمد حسینی، 
برگزاری جلسه هیات امنای مرکز فرهنگی با حضور یکی از مسئولان کشوری در ایام 
بعد از ماه رمضان و نیز تعامل با برخی نهادها و دستگاه ها در ارتباط با انتقال اسناد و 

تجهیزات نظامی مورد نیاز موزه را از برنامه های این اداره ذکر کرد. 

عضو شورای اسلامی شهر قم :

سند تحول فرهنگی در قم تدوین شود
عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: اگر بخواهیم مسائل فرهنگی در قم سامان پیدا 

کند باید بحث سند تحول فرهنگی در قم وجود داشته باشد.
حجت الاسلام سعید روحانی ، با اشاره به مصوبات شورا در زمینه رشد و توسعه 
فرهنگی اظهار کرد: مصوبات شورا در این زمینه بیشتر ناظر به درخواست هایی بود 
که مطرح می  شد در حالی که نگاه در این زمینه باید جامع باشد زمانی نگاه به 
مسائل فرهنگی جامع می شود که از تمام افکار و عصاره فکر نخبگان در زمینه مسائل 
فرهنگی بهره ببریم. عضو شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه تاکنون فعالیت های 
زیرساختی در زمینه امور فرهنگی انجام شده است گفت: مصوباتی در زمینه بهسازی 
اطراف مساجد وجود دارد بر همین اساس احداث پارک با محوریت مسجد صورت 
می گیرد تا مسجد رونق بهتری داشته و در رشد مسائل فرهنگی مؤثر واقع شود. وی 
عنوان کرد: در اینگونه موارد نگاه جامع نیست بلکه جزیره ای است. مسیر بهتر این 
است که با نخبگان و مسؤولان فرهنگی در این زمینه جلسات متعدد برگزار شود تا به 
نگاه جامع و سند فرهنگی برسند. روحانی یادآور شد: اگر بخواهیم مسائل فرهنگی در 
قم سامان پیدا کند باید بحث سند تحول فرهنگی در قم وجود داشته باشد تا بتوانیم 
بر اساس برنامه برای بخش های هنر، ورزش و... مقدار بودجه تعیین شده را هزینه 
کنیم.  وی با بیان اینکه عدالت کامل در توزیع منابع و امکانات شهری وجود ندارد 
گفت: در برخی از مکان ها توزیع منابع با عدالت همراه نیست بنابراین مشکلات این 
بخش باید ریشه یابی شود. به عنوان مثال مسیرهایی که اتوبوس یا مینی بوس چندان 
استقبال ندارد رانندگان آنها به صورت گردشی انتخاب شده تا همه مکان ها از خدمات 
حمل و نقل بهره مند شوند. عضو شورای اسلامی شهر قم خاطرنشان کرد: اگر توزیع 
منابع با عدالت همراه نشود هیچگاه رشد متوازن شهری صورت نمی گیرد در این 
زمینه می توان راهکارهایی تعیین کرد تا منابع عادلانه تر نسبت به گذشته توزیع شود.

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم :

آب انبارهای تاریخی قم احیاء می شود
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم گفت: آب انبارهای 
تاریخی قم با همکاری میراث فرهنگی و اداره کل اوقاف استان قم دوباره احیاء 
می شود.  به گزارش خبرگزاری فارس از قم به نقل از روابط عمومی اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم، عیسی رضایی در جلسه ای که با 
حضور حجت الاسلام والمسلمین سید اسماعیل حسینی مقدم، مدیرکل اوقاف و 
امور خیریه استان قم به منظور هماهنگی امور مشترک برگزار شد، اظهار کرد: یکی 
از کارهایی که خیرین نیکوکار برای خشنودی خداوند و مردم انجام می دادند وقف 
آب انبار بوده است که وظیفه میراث فرهنگی و اداره اوقاف است که این میراث 
ارزشمند را احیا کند. وی اضافه کرد: آب انبارها در گذشته نه چندان دور یکی از 
عناصر مهم شکل گیری گذرها و محلات در مناطق گرم و خشک بوده اند. مدیرکل 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری استان قم ادامه داد: آب انبارها نه تنها در 
حوزه معماری و سازه، بلکه از لحاظ اجتماعی و برقراری تعاملات بین ساکنین یک 
محل نقش مهم و پُر رنگی داشته اند. وی افزود: در یک برنامه جامع و مشترک با اداره 
اوقاف قم، به عنوان متولی اصلی آب انبارهای استان، درصدد شناسایی و مطالعه جدی 
بر روی این میراث ارزشمند هستیم. رضایی گفت: پس از شناخت دقیق آب انبار و 
مطالعه بر روی آنها باید برای مرمت، احیا، بهسازی و باز زنده سازی آنان اقدام کرد و 

این کار، همکاری سایر ارگان ها و ادارات استان را می طلبد.
وی خاطرنشان کرد: امروزه استفاده از آب انبارها با کاربری گذشته وجود ندارد اما 
می توان از این آثار به عنوان مراکز فرهنگی، اجتماعی و حتی اقتصادی استفاده کرد.

عیب اصلی خرید اینترنتی این است که در 
و  نکرده  دریافت  را  محصول  پرداخت،  لحظه 
در  محصول  تملک  به  نسبت  رضایت  حس 
لحظه پرداخت به شما انتقال پیدا نمی کند. از 
آنجایی که محصول باید برای شما حمل شود، 
نیاز باشد که چند روز را  گاهی ممکن است 
تحمل  کنید.   سال ها است همه ما به خرید 
از فروشگاه های حقیقی)فیزیکی( عادت کرده ایم. 
لذت گشت وگذار در فروشگاه ها هنگام انتخاب 
کالا، لمس فیزیکی اجناس، معاشرت و آشنایی 
با افراد مختلف ازجمله مهم ترین دلایلی است 
که انسان از خرید لذت می برد؛ اما اینکه خرید 
اینترنتی می تواند جای این لذت را بگیرد، هنوز 
جای سؤال است. به همین دلیل باوجود اینکه این 
فروشگاه های مجازی در سراسر دنیا طرفداران 
بسیاری زیادی دارند، ولی هنوز هم بسیاری از 
افراد ترجیح می دهند که خریدهای شان را از 
به طور حضوری  و  فروشگاه های سنتی  همان 
انجام دهند. در ادامه این مطلب مزایای و معایب 

خرید از فروشگاه های مجازی را مرور می کنیم.
آغاز بانکداری الکترونیک

فراگیرشدن استفاده از اینترنت، عامل تغییرات 
جدیدی  ابزارهای  روز  هر  و  شده  روزافزونی 
همگانی می شود. وقتی در سال1۹۹1 میلادی 
و  پایه گذاری  الکترونیک  تجارت  بسترهای 
شرایط برای بانکداری اینترنتی مهیا شد، کسی 
تجارت  آن،  از  بعد  که 2۵سال  نمی کرد  فکر 
ازطریق فضای مجازی به صدها میلیارد دلار 
در  الکترونیک  بانکداری  روند  برسد.  سال  در 
سال1۹۹۴ به ثمر نشست و شرکت »پیتزا هات« 
برای اولین بار پیتزاهای خود را به صورت اینترنتی 
فروخت. در همان سال با پایه ریزی پروتکل های 
جدید، ضریب امنیت شبکه برای انتقال مبادلات 
پولی بیشتر شد و پس  از آن کمپانی آلمانی 
»اینترشاپ« اولین سیستم فروش اینترنتی خود 
و  آمازون  در سال1۹۹۵شرکت  کرد.  ایجاد  را 
سال1۹۹6 شرکت »ای  بی« فعالیت  های خود 
را با فروش محصول در فضای مجازی شروع 
کردند.؛ اما از آن روزی که در سال1۹۹۴ اولین 
حالا  تا  شد،  انجام  جهان  اینترنتی  تراکنش 
تغییرات گسترده ای در این نوع تجارت شکل  
گرفته و روزبه روز پیشرفته و گسترده تر شده 
است. حالا تجارت الکترونیک و خریدوفروش 
آنلاین به قدری گسترده شده که بازارهای واقعی 

و سنتی را تحت الشعاع قرار داده است. 
موبایل کارآیی را افزایش داد

برای خرید از یک فروشگاه اینترنتی در دهه 
اول فعالیت این فروشگاه ها، قبل از هرچیز به 
یک دستگاه رایانه، یک مودم و همچنین امکان 
بود. درواقع خریدهای  نیاز  اینترنت  به  اتصال 
جذابیت  و  نبودند  اقتصادی  چندان  آنلاین 
استفاده از آن مربوط به جدیدبودن و استفاده از 

فناوری بود.  با فراگیرشدن تلفن های همراه و بعد 
از آن امکان برقراری تماس های اینترنتی به وسیله 
اپلیکیشن  های  سروکله  کم کم  تلفن همراه، 
مربوط به فروشگاه های اینترنتی پیدا شد و حالا 
برای خرید آنلاین، یک تلفن همراه و سیم کارت 

کفایت می کند.
تقابل با بازارهای سنتی

وقتی فروشگاه های اینترنتی فعال شدند، کسی 
به واسطه  بازارهای سنتی  فکر نمی کرد روزی 
رونق فروشگاه های اینترنتی دچار مشکل فروش 
شوند؛ اما کم کم که اینترنت فراگیر شد و از آن 
مهم تر برقراری اتصال به اینترنت به صورت همراه 
ممکن شد، کار خریدوفروش های اینترنتی بالا 
گرفت تا جایی که برخی اصناف آرام آرام زبان به 
اعتراض گشودند.  یکی از مهم ترین اعتراضات، 
اعتراض اتحادیه های اصناف مختلف آلمان بود. 
آن ها از دولت خواستند تا هم مالیات بیشتری 
این کسب وکارها وضع کند و هم  زمان  برای 
خریدوفروش سایت ها را نیز مانند فروشگاه ها 
به 12ساعت در روز تقلیل دهد. اصناف امکان 

ناعادلانه  را  سایت ها  2۴ساعته  خریدوفروش 
می دانستند که امکان رقابت را از فروشگاه های 
همه جای  در  اتفاق  این  است.   گرفته  واقعی 
دنیا رخ داد و تقابل صورت گرفته باعث شد تا 
اتحادیه های صنفی تمامی تلاش خود را برای 
مهار رشد روزافزون خریدوفروش های اینترنتی 
انجام دهند. در ایران نیز بعد از اینکه کار اولین 
اصناف  از  بسیاری  گرفت،  اینترنتی  فروشگاه 

معترض شدند.
•مزایای خرید اینترنتی

پیداکردن راحت محصولات
آنلاین  به صورت  محصول  یک  کردن  پیدا 
در  آن  پیداکردن  از  راحت تر  به مراتب 
فیزیکی است. در یک فروشگاه  فروشگاه های 
شما باید برای یافتن یک محصول مورد نظر 
فروشگاه  آن  در  اگر  کنید؛  جست وجو  خود 
عرضه نمی شود، مجبور هستید برای یافتن آن 
به چندین مکان دیگر هم سر بزنید که خود 

فرایندی خسته کننده و زمانبر است.
ارزان تر از بازار سنتی

عرضه  آنلاین  به صورت  که  محصولاتی 
مثل  عینا  یا  مشابه  نمونه  از  اغلب  می شوند، 
عرضه  محلی  فروشگاه های  در  که  خودشان 

می شوند، ارزان تر هستند.
صرفه جویی در زمان و انرژی

برای  خود  زمان  هدردادن  به  نیازی  شما 
با  کنارآمدن  فروشگاه ها،  به  مراجعه حضوری 
جمعیت مردم و در صف ایستادن ها را ندارید؛ 
کل فرایند خرید از فروشگاه های محلی خصوصا 
نکنید،  استفاده  شخصی  نقلیه  وسیله  از  اگر 
بسیار خسته کننده و زمانبر می شود. تمام این 
مشکلات و مسائل را به راحتی می توانید با توسل 

به خرید آنلاین پشت سر بگذارید.
انتخاب های بیشتر

می کنید،  خرید  آنلاین  به صورت  زمانی که 
از آزادی در انتخاب ویژه ای برخوردار هستید. 
را  از محصولات  وسیع تری  مجموعه  اینترنت 
در اختیار شما قرار می دهد که قابل مقایسه با 
محصولات عرضه شده در فروشگاه های سطح 

شهر ازنظر تنوع و تعداد نیست.

•معایب خرید اینترنتی
انتظار زیاد برای تحویل محصول

عیب اصلی خرید اینترنتی این است که در 
و  نکرده  دریافت  را  محصول  پرداخت،  لحظه 
در  محصول  تملک  به  نسبت  رضایت  حس 
لحظه پرداخت به شما انتقال پیدا نمی کند. از 
آنجایی که محصول باید برای شما حمل شود، 
نیاز باشد که چند روز را  گاهی ممکن است 

تحمل  کنید.
محصولی با ارزش و کیفیت کمتر

محصولات  این  لمس  به  قادر  آنجایی که  از 
با دستان خود و نگاه کردن از نزدیک به آن ها 
نیستید، اغلب از کیفیت این دسته از محصولات 
هم اطلاع نخواهید داشت. گاهی ممکن است 
توضیح ارائه شده برای این محصولات یا حتی 
قدری  آن ها  معرفی  برای  استفاده شده  تصویر 
متفاوت از تصویر یا توضیح اصلی محصول باشد؛ 
درنتیجه ممکن است محصولی را تحویل بگیرید 

که از کیفیت بسیار پایینی برخوردار است.
هزینه هایی حمل ونقل

همچنان که پیشتر به آن اشاره شد، برخی 
از معایب سیستم خرید آنلاین ریشه در شیوه 
تحویل آن دارند. هزینه های تحویل و تأخیرهای 
مشکل های  از  دو  هر  این  بین،  در  محتمل 
اینکه  باوجود  هستند.  رابطه  این  در  معمول 
اغلب قیمت های محصولاتی که به صورت آنلاین 
عرضه می شوند، ارزان تر از قیمت های واقعی آن 
است، اما مشکل زمانی پدیدار می شود که هزینه 
حمل به آن ها اضافه می شود و این موضوع در 
برخی موارد موجب می شود تا هزینه نهایی از 
هزینه تهیه آن، از یکی از فروشگاه های محلی 
تحویل  و  دریافت  مشکلات  شود.  بیشتر  هم 
است  ممکن  فروشنده  اوقات  گاهی  محصول 
قادر به تحویل محصول نباشد یا آن را با تأخیر 

به دست شما برساند.
معتاد به خرید شدن

به  تبدیل  خود  خانه  در  مردم  از  بسیاری 
معتادان خرید محصولاتی می شوند که درواقع 
هیچ نیازی به آن ها ندارند. البته برخی از این 
افراد هم تصور می کنند که با این خرید دارند 
عمل  در  و  استفاده  خاصی  تخفیف های  از 

صرفه جویی می کنند!
خطر فریب خوردن

و  معمول  آنلاین  خریدهای  که  همچنان 
معمول تر می شوند، تعداد موارد کلاهبرداری و 
فریب دادن مشتریان هم روزبه روز بیشتر و بیشتر 
به خریداران  به همین دلیل است که  می شود. 
همواره به خرید از فروشگاه های معتبر و پاسخ گو 
آنلاین  وب سایت های  چراکه  می شود؛  توصیه 
به منظور حفظ اعتبار خود همواره مراقب عدم 
وقوع هرگونه فریب یا کلاهبرداری در مجموعه 

خودشان هستند.

هرآنچه باید درباره فروشگاه های مجازی بدانید 

 خوب و بد خریدهای اینترنتی 






